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HET GROOTSTE POSTDUIVEN VEILINGHUIS VAN NEDERLAND!

WWW.GPS-AUCTIONS.COM

Wie kent ze niet? Gert Jan Beute en zijn grote liefde Petra Hansen. De liefde hangt al een 
aantal jaren in de lucht en deze genoemde liefde hebben ze beide ook voor hun 
“gevleugelde vrienden”.

Al voor lange tijd is de naam “Beute” niet meer weg te denken aan de top en vooral als 
we kijken naar de top 10 NPO van de laatste jaren, dan is een diepe buiging op zijn plaats, 
want wie won er: 4x 1, 2x 2, 2x 3. NPO en in totaal meer dan 20x top 10 NPO.

Nu op GPS, komen Gert Jan en Petra met het allerbeste in deze verkoop met kinderen uit; 
de wereldberoemde “Vechtmachine”, maar ook bewezen vliegers zoals “Laboni”, 
1. NPO winnaar en ga zo maar door….

BENT U DE VOLGENDE DIE SLAAGT MET DUIVEN UIT WILHELMINAOORD?

DEZE VEILING IS NU ONLINE EN EINDIGT DEZE VEILING IS NU ONLINE EN EINDIGT OP OP 
ZONDAG 15 OKTOBER VANAF 15:30 UUR IN 2 DELENZONDAG 15 OKTOBER VANAF 15:30 UUR IN 2 DELEN

BEUTE & 
HANSEN

NU ONLINE OP 
GPS-AUCTIONS.COM

‘Super Nina 570’ 
♀ NL19-1224570

Dochter uit: “DE VECHTMACHINE”, 
stamvader Beute & Hansen, 

zoon “De Triller & Vanity” x “HECATE”, 
5. NPO Chat. ‘18, dochter “Argus & Silver Anouk”

‘Laboni’
♀ NL18-1208638

1. NPO Chateaudun 2.927 d (631 km)
5. NPO Troyes 7.845 d. (528 km)

74. Prov. Quievrain 20.019 d. 
= Moeder “Obelix”, 1. Heusden 1.496 d, 

2. Kalkar 1.208 d, etc. 

‘Marcella’
♀ NL19-1224546

2x teletekst in 2021. 
1. Asduif Vitesse Rayon Frisia ‘21, 

8. Prov. Venlo 8.827, 9. Prov. Boxmeer 20.327, 
8.-2.207, 9.-2.212, 14.-2.049. etc. 

Inteelt “Damon”, 4x 1

TOPPERS

PART 1 – LOT 2 PART 1 – LOT 1 PART 2 – LOT 1
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COLOFON 
Het Spoor Der Kampioenen
Internationaal Duivensport-magazine. 
Verschijnt 44 x per jaar. Wekelijks in 
het vliegseizoen en specials met de 
Voorjaarsbeurs, de Nationale Manifestatie 
en met de Kerstdagen.
Het Spoor komt in 2023 niet uit op: 27/1, 
3/3, 14/4, 22/9, 29,9, 10/11, 22/12, 29/12

Hoofdredacteur 
Gerrit Knol
Postadres & Kantoor
Van Schagenstraat 11, 
5154 PE Elshout
Telefoon
Administratie & abonnementen: 
0416-666727
Hoofdredacteur & advertenties: 
06-53848229
E-mail 
info@hetspoorderkampioenen.nl
Banken 
Rabobank Drunen nr. 1626.28412
Swift: RABONL2U /
IBAN: NL97 RABO 0162 6284 12
T.n.v. Het Spoor Der Kampioenen
Het jaarabonnement 2023 kost: 
Nederland en België: € 97,50
Overig Europa: € 195,00
Nabezorging
Bij niet bezorgen door Postnl op vrijdag 
of zaterdag graag de postronde van 
dinsdag afwachten en daarna de 
administratie bellen/mailen.

Beste Lezers,

Het onderwerp wat bij de meeste liefheb-
bers, zeker in deze tijd van het jaar, altijd 
stof tot discussie geeft is het vliegpro-
gramma. Vraag 100 liefhebbers een 
concept op te stellen en je zult verbaasd 
staan over de diversiteit. Dat is ook niet 
vreemd natuurlijk. Iedereen heeft zijn 
eigen spel, voorkeur, ligging in de regio, 
type duiven. Vervolgens zoekt men welke 
vluchten, vlieglijn en afstanden het beste 
voor hem uitvallen. Zie hier de basis voor 
de keuze van zijn stem aan een voorstel 
van een vliegprogramma. Op de verga-
dering zal hij zijn motivatie laten horen 
om anderen van zijn gelijk te overtuigen. 
Hoe beter de liefhebber presteert, des te 
sneller is men geneigd om naar hem te 
luisteren. Hij vliegt immers niet voor niets 
zo hard, dus hij zal er wel verstand van 
hebben. Datzelfde geldt voor het vereni-
gingsstandpunt op de ledenvergadering 
van de afdeling. Zij zullen altijd strijden 
voor de beste stations en vlieglijnen die 
voordelig zijn voor de club als geheel. 
Hetzelfde gebeurt weer door de afdelin-
gen op de NPO-ledenvergadering. De 
stemmingen volgen op basis wat goed is 
voor de afdeling. Deze rode draad maakt 
het zeer ingewikkeld om tot een afgewo-
gen programma te komen. De principes 
als; het sparen van de kool en de geit, het 
geven en nemen zullen dan uit de kast 
worden getrokken. Wie staat er nu echt 
op voor de belangen van ‘de liefhebber’?

In de loop van de tijd zijn er op de re-
dactie diverse reacties binnen gekomen 
over het vliegprogramma. Ze zijn allemaal 
wel eens eerder langsgekomen; vakan-
tiestop, jongen eerder/later beginnen, 
minder vluchten (vooral deze), donderdag 
inkorven voor midfond en dagfond is ge-
weldig, maar ook een ramp volgens een 
inzender want alles moet op 1 avond! 

Het blijven allemaal meningen en wensen 
zonder dat er nu echt een programma 
komt waar iedereen het erover eens is. 
Zelfs een speciale commissie die een 
evaluatie zou doen en vervolgens met 
het ultieme programma zou komen werd 
door velen naar de prullenbak verwezen. 
Hoe het dan wel moet? Ik heb ook een 
van de vele meningen en heb ook geen 

kant- en klare oplossing. Ik heb in deze 
van de redactie eerder een programma 
gepresenteerd op basis van alle gestes 
en opmerkingen die bij mij zijn binnenge-
komen. Veel positieve reacties op gehad, 
maar heeft ook niet echt geholpen.
In het laatste voorstel van de commissie 
Vliegprogramma zie ik bijvoorbeeld het 
aantal marathon vluchten toenemen van 
5 naar 7! Waaronder twee ochtendlossin-
gen?? Daar heeft de ZLU er ook al 7 van. 
Dan kom je niet echt verder ben ik bang.

Hoe dan wel? Dat is toch de meerderheid 
laten beslissen wat men wil. In Zwitser-
land voeren zij het referendum uit. Op 
basis van een vraag aan de inwoners 
wordt er een besluit genomen. De meer-
derheid beslist. De vragen moeten dan 
wel gesteld worden aan de categorie die 
daaraan deelneemt; bijvoorbeeld voor 
de Vitesse alle deelnemers selecteren en 
deze vragen stellen over de Vitesse. Voor 
de Midfond hetzelfde, enz. 
Dus geen enquête want dat is vrijblijvend, 
de vergadering kan er vervolgens wel of 
niet wat mee doen.

Een van de vragen bij de marathon zou-
den bijvoorbeeld kunnen zijn;
Hoeveel marathon middaglossingen 
wenst u? ….
Wilt u ochtendlossingen bij de NPO? Ja/
Nee. Indien Ja; hoeveel? …..
Etc.

Zo zou je dat bij iedere rubriek kunnen 
doen. De moderne technieken staan ons 
toe om dit eenvoudig te regelen. De selec-
tie is ook niet zo ingewikkeld, gewoon de 
deelnemers aan de rubrieken van iedere 
tweede vlucht selecteren en de vragen 
stellen. Het NPO-bestuur kan dan de 
uitkomsten in een nieuw schema zetten. 
Heren bestuurders, aan u de actie om op 
echt democratische wijze het belangrijkste 
agenda- en discussie punt te tackelen.

De discussie via het Spoor is hiermee 
afgesloten.
Succes allen!

''Verdwaal niet in deelproblemen 
maar stijg op om het ene grote 
probleem te kunnen zien."

V A N  D EREDACTIE
VLIEGPROGRAMMA

INHOUDSOPGAVE 

3.  Van de redactie
4.  Michel Verweij
5.  Op het duivenspreekuur
6.  Peter van Vliet, Utrecht
13.  Peet Solleveld
14.  Koninklijk onderscheiden
16.  Sander Dijkema, Wemeldinge
23.  Gert-Jan Beute
25.  Nationaal Kampioenen Jong
26.  Nationaal Kampioenen 
 Beste Liefhebbers
27.  Nationaal Kampioenen Beste Asduif
28.  Fetze Walda, Balk
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M I C H E L  V E R W E I JC O L U M N

VRIENDEN VAN DE VERRE 

NOG ÉÉN KEER JONGEN MEE

In mijn laatste column voor de vakantie van het Spoor vertelde 
ik dat we overwogen de jongen nog eenmaal op bijna 500 km 
te spelen. Gewoonweg omdat we er nog (te)veel over hebben 
en de selectie lastig is.

Uiteindelijk hebben we ervoor gekozen een groep jongen die 
we zeker wilden overhouden niet meer te spelen, ongeveer een 
derde van de ploeg. Twee derde kreeg nog een pittig vluchtje 
van 462 km. De lossing werd 30 km ingekort en meer naar het 
midden, naar Sens, verplaatst. Een goede keuze in verband 
met de oostzuidoosten wind en de hoge temperaturen.

Het verloop was redelijk voor ons. Opvallend was dat onze 
kale, trage fond jonkies flink tekortkwamen op de jongen van 
de echte specialisten. Deze zitten natuurlijk vol in de veren 
en zijn al vele malen gespeeld. Maar bijna een uur na de 
kopduiven was toch wel een groot gat. Uiteraard doen we 
niet mee om te winnen maar om te leren. Hoop in ieder geval 
dat deze ervaring de duiven in de toekomst zal helpen. Na de 
vlucht goed gevoerd, ze moeten nog even mooi uitruien. Paar 
kilo lijnzaad gekocht en ongeveer twee procent aan het voer 
toegevoegd.
Tja en helpt zo’n pittige africhting met de selectie? We houden 
ons er maar een beetje aan vast. Toch moeten we de staat van 
de rui laten mee wegen. Sommigen hadden weinig veren en 
nauwelijks een staart. Zo was er ook zo’n kaal duivinnetje die 
van de voorlaatste vlucht dagen te laat kwam en nu bij de drie 
eersten. Wie het weet mag het zeggen.
Nog wat, na de jonge duiven goed te hebben bekeken blijken 
we veel en veel meer duivinnen te hebben. Meestal hebben 
we meer jonge doffertjes maar nu is het echt totaal andersom. 
Bijna 70% is duivin. Omdat het kleinere fondduiven zijn zullen 
nog wel een paar duivinnen doffers gaan worden...hopen we.

Jongen eraf
De oude duiven mogen ook met de grote rui beginnen. De 
laatste jongen zijn vorige week gespeend. 
Ons nieuwe hok heeft het voordeel dat de grote ramen wijd 
open kunnen. Er zit gaas voor om de eventuele marter tegen 
te houden. Met de heersende zuidwestenwind staat de wind 
vol in het hok. Dat deert de duiven niet. Toch houden we de 
gezondheid goed in de gaten. Zo nu en dan naar de dierenarts. 
De rui is te belangrijk om te verslappen. Ik hoor alweer 
uitbraken van het rotavirus en pokken. Gelukkig zijn ze tegen 
beiden gevaccineerd. 

Goede kwekers ontdekken duurt erg lang
We hebben het geluk dat we een nieuwe superkweker hebben. 
Red Ross heet hij, een rode zoon van onze super goede vlieg 
duivin Red Rose. 
Het meest bijzondere is dat Red Ross drie verschillende 
kinderen heeft gegeven die bij de eerste tien nationaal hebben 
gevlogen de afgelopen twee jaar. Volgens velen een unieke 
kweker die niet wordt geëvenaard. Ook is hij vader van Jessie 
Rose die vorige jaar de beste grote fondduif van Nederland 
was en de beste duivin van Europa. Dit jaar is hij de vader van 

Barca Rocco met de 5e nationaal Barcelona. Kortom een heel 
speciale kweker.
Toch duurt het vrij lang eer je erachter bent hoe goed hij is. 

Dat gaat als volgt; Red Ross is een laat jong van 2016, hij 
ging voor het eerst kweken in 2018. Slechts twee jongen, 
Barbara en haar nestbroer, beiden kopvliegers maar pas in het 
vliegseizoen 2020 kom je daar echt achter. Dan ga je in 2021, 
dan is Red Ross al bijna 5(!) jaar oud, meer uit hem kweken.
Dat is echt het nadeel van de grote fond. Je moet geduld 
hebben op de vluchten maar ook met de kweek.

SNZH
Het is nu de tijd van de hokbezoeken, met name uit het 
buitenland. Als u dit leest zijn maat Peter en ik in Roemenië om 
daar verschillende fondvrienden te ontmoeten. De duivensport, 
met name de grote fond, leeft daar enorm. Veel fanatieke jonge 
duivenhouders aldaar, we gaan het beleven.

Graag wijs ik u op de jaarlijkse feestmiddag/avond van ons 
Samenspel Noord- en Zuid-Holland op zaterdag 21 oktober. 
Volgens veel fondvrienden het mooiste en gezelligste feest van 
het jaar in de sfeervolle Meerhoeve in Oud Ade.

Wellicht zie ik u daar.
Succes.
Michel

Kampioenen kiezen 
voor Habru!

14 oktober 2023
13e Habru Duivendag

Van 11 tot 15 uur
Forum:  Rik Hermans, Henri van Doorn, 

Eddy Noël, Martijn de Kruijf 
& Hennie La Grouw (forumleider)

Inschrijven op: www.habruduivensport.nl

Transportweg 6, 7007 CN Doetinchem - NL
E info@habruduivensport.nl

T +31 (0)314 712446
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Afgelopen weken kwamen er een zevental liefhebbers op de 
praktijk met duiven die forse knobbels hadden aan de poten, 
zowel aan de tenen alsook aan de hakken. Alleen dus op de 

gedeelten van de duif waar geen 
veren groeiden (zie foto's). Bij 
onderzoeken van de duiven bleek 
dat het niet ging om zogenaamde 
bloedwratten. Zo'n 20 jaar 
geleden bezocht een liefhebber 
uit Friesland de praktijk. Hij 
bood me aan het eind van het 
seizoen een duif aan met een 
dergelijke knobbel aan de tenen. 
Ik had zoiets nog nooit gezien. 
Een tweetal dagen later bleken 
meer duiven deze knobbels te 
ontwikkelen. Een besmettelijke 
ziekte concludeerde ik toen al. 
Nog eens twee dagen later bood 
dezelfde liefhebber me duiven 
aan met pokken in de bek. De 
afwijkingen aan de tenen werden 
dus veroorzaakt door pokken. 
Ook in deze gevallen kun je 
ervanuit gaan dat de duiven zijn 
aangetast door pokken.

Pokken wordt veroorzaakt door 
een virus. Dit virus kan verschillen 
in virulentie. Met virulentie 
wordt de hoeveelheid schade 
bedoeld die een ziektekiem kan 
veroorzaken bij de gastheer. Er 
zijn dus zeer besmettelijke en 
agressieve vormen van pokken 
en er zijn wat mildere varianten. 
Wanneer de duiven ooit 
gevaccineerd zijn tegen pokken, 
worden er waarschijnlijk niet veel 
duiven aangetast. Een duif die 
een pok aan de poot heeft zal 

ook minder snel een andere duif besmetten. Pokken worden 
immers verspreid door stekende insecten en door direct 
contact tussen de pok en een nog niet aangetaste duif. Pokken 
aan de snavel worden eenvoudig overgebracht naar een andere 
duif na een gevecht. Dit is ook de reden dat pokken in het 
speelseizoen gemakkelijker verspreiden. In de mand zitten de 
duiven dicht opeen en vechten de duiven sneller. Het is ook 
de reden dat de verspreiding onder de duivinnen langzamer 
verloopt. Duivinnen vechten immers minder vaak dan doffers. 
Het vermoeden bestaat dat duiven die pokken ontwikkelen 
aan de poten worden besmet door stekende insecten. We 
moeten hierbij niet alleen denken aan muggen maar ook aan 
de rode bloedluizen. Liefhebbers met aangetaste duiven dienen 
de hokken ook goed na te kijken naar de aanwezigheid van 
rode bloedluizen. Het zijn de mijten die zich in kleine kiertjes 

verstoppen in het hok. Ze overvallen de duiven meestal in de 
avond en de nacht en veroorzaken veel onrust (trappelende 
duiven). Ze “beklimmen” de duiven via de poten en proberen 
daar ook bloed te zuigen. 

Wanneer er geen bloedluizen op het hok aanwezig zijn kan 
de besmetting zich beperken tot aantasting van een enkele 
duif. De duiven overleven de aantasting in de regel. Na een 
maandje genezen de aangetaste poten en vallen de pokken 
eraf. De genezing verloopt niet altijd even voortvarend. Een van 
de afgebeelde duiven is zelfs bezweken aan de aandoening. 
Mogelijk is dit dier gestorven doordat er een bacterie via 
de aangetaste huid is binnengekomen. We noemen dit een 
secundaire bacteriële infectie.  

Preventief dient men bloedluizen aan te pakken en stekende 
insecten te weren. Nog niet gevaccineerde duiven kunnen beter 
worden geënt. Ook aangetaste duiven lijken sneller te genezen 
na een enting. We zien op dit moment ook veel duiven met 
“gewone” pokken aan de snavel en aan de ogen. Een jaarlijkse 
vaccinatie is aan te bevelen. 

C O L U M N

OP HET DUIVENSPREEKUUR
KNOBBELS AAN DE POTEN

N A N N E  W O L F F

Luxe samenstelling 
met o.a. witte dari,  
zonnebloem pitten, 
lijnzaad en boekweit
Uitgebalanceerd en 
vezelrijk

Tel.: (0478) 638 238 • info@havens.nl • www.duivenvoeders.nl

ALLROUND  
RUI-WINTER B-18

GEZOND DE RUI IN

  25 kg / zak

HAVENS: uitstekende 
kwaliteit voor een 

eerlijke prijs!
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Deze 2 sportvrienden timmeren al jaren hard aan de weg. 
Ze zijn altijd opzoek naar het allerbeste en dat zien we 
ook terug in de uitslagen. Beide heren hebben al 1 of meer 
Nationale As-duiven kunnen creëren en dan ben jet tot 
veel in staat. Wij kennen allemaal de zeer bekende duiven 
als: “Esmee”, “Mr. Sky”, “Hallilujah”, “New Hope”, etc. 

Maar de nieuwe bekende ster is natuurlijk “Pogacar”, 
1. Nat. Asduif NPO/WHZB op de eendaagse fond vluchten 
en dit behaalde hij als jaarling. Natuurlijk werd dit door 
vele gezien en na een mooie strijd is hij verkocht aan 
Gerard Koopman. Uit al deze bekende duiven vinden we 
duiven terug in deze veiling, w.o. een kind uit “Pogacar”. 
Voor wie deze pareltjes?

Deze fanatieke combinatie speelt al jaren de 
pannen van het dak in afdeling 7. Wekelijks worden 
hier geweldige uitslagen neer gezet en behoren 
ze vaak tot grootmeester in de afdeling. Met deze 
geweldige prestaties werden ze dit jaar bekroond 
tot beste liefhebbers van Nederland. 

* Duiven worden aangeboden door een relatie van GPS.

De stamvader van deze combinatie is “RED 
BARON”, alles wat er uit deze doffer komt vliegt 
geweldig. Het is een zoon van “New Branco & 
Fantastic Red”. Vooral de inbreng van de duiven 
van Marcel Sangers hebben hun naar een hoger 
plan gebracht. Ben u de volgende, u krijgt nu de 
kans op iets speciaals.

COMB. G. & H. CALIS, 
DE BESTE LIEFHEBBERS VAN NEDERLAND IN 2023
DEZE VEILING IS NU ONLINE EN EINDIGT OP ZONDAG 15 OKTOBER OM 15:00 UUR.DEZE VEILING IS NU ONLINE EN EINDIGT OP ZONDAG 15 OKTOBER OM 15:00 UUR.


NL21-1058435

Uit: “Red 616”, 1/2 broer 
“Strong Baron”, 1.-16.973, 1.-4.090, 

“Bond Girl”, 4.-8.418, 5.-2.027, 
uit “Inbred Chateauroux” & 

“Vale Bulck” x “Special Baroness”, 
dtr. No. 1 Breeder “Red Baron” 

& “Fantastic Red”

♂
NL22-8329552

Uit: “Phodium”, 
zoon “Brother Chateauroux”, 

4. NU 12.989, 4. Nat. Asduif WHZB & 
“Vale Bulck”, top kweekster x 
“The 905”, 1.-3.082, 2.-4.917, 
2.-2.398, d. “Son Super Pair” & 
“Sensa”, 5. Nat. Asduif WHZB

TJ. & J. ELZINGA &
COMB. FOKKINGA

DEZE VEILINGEN ZIJN NU 
ONLINE OP GPS-AUCTIONS.COM

DEZE VEILING IS NU ONLINE EN EINDIGT OP ZONDAG 15 OKTOBER OM 14:00 UUR. DEZE VEILING IS NU ONLINE EN EINDIGT OP ZONDAG 15 OKTOBER OM 14:00 UUR. 

COLLECTION

♂
NL21-1450742

Uit: “NATIONAAL POGACAR”, 
1. Nat. Asd. WHZB-TBOTB Dagfond 2021, 

1.-3.-16.-33. NPO Dagfond 2021 x 
“DOCHTER PRINCE ESMEE / MANU”, 

Elzinga / Koopman. 2 Nat. winnaars

Samenkweek Elzinga / Fokkinga


NL21-1450753

1/2 zus: “NATIONAAL POGACAR”, 
o.a. 1. Nat. Asd. Dagfond WHZB-TBOTB 

met 1.-3.-16.-33. NPO Dagfond ’21

Samenkweek Elzinga / Fokkinga
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Utrecht (Stad-Utrechts: Utreg of Utereg) 
is een stad en gemeente in Nederland en 
de hoofdstad van de provincie Utrecht. 
Met 352.795 inwoners (1 januari 2019) 
is Utrecht de vierde stad van Nederland 
naar inwonertal. De stad is centraal 
gelegen op een knooppunt van wegen, 
spoorwegen en waterwegen, waardoor 
het een toonaangevende beurzen- en 
conferentiestad is en het hardst groeien-
de economische centrum - vooral in de 
dienstensector - van zowel de Randstad 
als Nederland. Kenmerkend voor de stad 
zijn onder meer de werven en de Dom 
van Utrecht (met de 112 meter hoge 
Domtoren) waaraan de stad de bijnaam 
Domstad ontleent. In de duivensport 
kent Utrecht veel bekende namen zoals 
o.a. Combinatie van den Berg, ex speler 
Hans Steinmann, J. Poelstra & Zonen en 
Jay Lissenberg. Helaas kan ik ze niet al-
lemaal vermelden, met alle respect, maar 
Utrecht is zeer zeker goed vertegen-
woordigt in haar afdeling 7 en Nederland. 
Natuurlijk is er ook Peter van Vliet. 

Geschiedenis
“Ik ben in aanraking gekomen met 
postduiven door mijn vader, het is dus 
van vader op zoon gegaan. Vanaf mijn 
vijfde jaar liep ik al met mijn vader mee in 
het duivenhok. Wij woonden toen in de 
Pelikaanstraat in Utrecht. In 1972 zijn de 
duiven verplaatst naar de huidige locatie, 
waar wij in 1974 zelf ook zijn gaan wo-
nen. Mijn vader speelde daar samen met 
zijn broer de duivensport tot 1979. Daar-
na ben ik in beeld gekomen om samen 
met mijn vader vanaf 1980 de duivens-
port te beoefenen. Ik keek vanaf jongs 
af aan al als de duiven thuis kwamen en 
ging ook met mijn vader en oom mee 
naar de duivenclub. Vanaf 1974 deed ik 
hand- en spandiensten voor mijn vader 
en mijn oom in de duivensport. Daarna, 
vanaf 1980 toen de combinatie van mijn 
vader en oom uit elkaar ging, ben ik met 
mijn vader combinatie gaan spelen. Mijn 
vader verzorgde in die periode hoofdza-
kelijk de duiven omdat ik daar door de 
drukke en onregelmatige werkzaamhe-
den weinig tijd voor had. Door de jaren 
heen ben ik ook steeds meer gaan doen 
en werd het 50/50. In 2011 is mijn vader 
overleden en in 2012 ben ik vervolgens 
zelf doorgegaan met spelen. Ik ben een 
programma speler van de eerste tot de 
laatste vlucht, een echte allround speler. 
Dat was eigenlijk altijd al zo. Ook toen 
mijn vader nog met mijn oom samen 
speelde. Vanaf 1972, toen de duiven 
op de huidige locatie zijn gevestigd, tot 
en met heden zijn wij ongeveer 30 keer 
generaal kampioen van regio Utrecht 
geworden. De precieze telling ben ik on-
derweg kwijtgeraakt. Daarnaast zijn wij 

ook diverse keren generaal kampioen 
van de Fondclub Utrecht geworden en 
hebben we altijd bij de generaal kam-
pioenen van afdeling 7 gezeten. Ik ben 
al circa 25 jaar lid bij PV de Getrouwe 
Doffer in Utrecht, waar ik ook al 15 a 20 
jaar in het bestuur zit. Daarvoor waren 
mijn vader en ik lid bij PV Het Westen en 
PV De Zwaluw”.

Het spel, de motivatie en de kolonie
“Ik ben een programmaspeler en doe 
elke week mee. De vitesse, midfond en 
dagfond speel ik met doffers en duivin-
nen. De duiven zitten in die periode op 
weduwschap. Voor de vitesse, midfond 

EEN TOPSEIZOEN MET ZEER FRAAIE KAMPIOENSCHAPPEN
“MIJN DOCHTER HEEFT MIJ NOG NOOIT ZO SOEPEL ZIEN DANSEN”

Peter van Vliet kende een absoluut 
goed seizoen in 2022 in de afdeling 7. 
Vele kampioenschappen kon hij bij-
schrijven op zijn Palmares. Zo werd 
hij bijvoorbeeld 1e Keizer Snelheid en 
1e Keizer Generaal van de afdeling 
7. In deze reportage komen alle 
vluchten aan bod waarop Peter de 
benodigde punten pakte om zo te ko-
men tot zijn goede eindklasseringen 
en die staan verder in deze reportage 
vermeld. Maar allereerst neem ik u 
mee naar zijn woonplaats Utrecht.

 REPORTAGE  |  AFDELING 7 PETER VAN VLIET, UTRECHT

Altijd vrolijk

Weduwduivinnenafdling Weduwnaarsafdeling
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en dagfond worden de duiven meestal 
getoond. Dit heeft ook een praktische 
kant, namelijk dat de duiven dan mak-
kelijker gepakt kunnen worden om in de 
mand te gaan. Als de duiven thuis komen 
mogen deze bij elkaar. Hoe lang de dui-
ven bij elkaar zitten wordt niet naar geke-
ken. Soms is dit twee uur en soms zitten 
de duiven tot de volgende avond samen. 
De overnachtfondduiven worden op nest 
gespeeld. Dit kan zijn op standen van 
10 dagen eieren of jongen van circa 5 
dagen. Als de duiven terugkomen van de 
vluchten en ze gaan weer op de eieren of 
jongen zitten dan laat ik de cyclus door-
lopen tot het moment dat de duiven zelf 
weer opnieuw op eieren komen. Ik speel 
de duiven dan op de volgende vlucht 
op de stand waar ze op dat moment op 
zitten. Ook op de jonge duivenvluchten 
wordt gespeeld. Na circa 4 vluchten 
worden de jonge duiven gescheiden en 
op de deur gespeeld. Daarvoor zit alles 
bij elkaar. De jonge duiven worden zoals 

hierboven genoemd gemotiveerd door ze 
na circa 4 vluchten te scheiden en op de 
deur te spelen.

Door de jaren heen hebben wij een soort 
eigen stam opgebouwd. Hier en daar 
zijn duiven aangeschaft of verkregen. De 
stam bestaat inmiddels uit duiven van 
onder andere: voor de vitesse/midfond/
dagfond van W.A. de Bruijn, Jos de Rid-
der, Geurt Doppenberg, Gilbert van den 
Berg en nog enkele andere liefhebbers 
van wie ik weleens duiven heb gekocht 
of gekregen. Deze duiven zijn gekruist 
met mijn eigen soort. Voor de overnacht-
fond komen de duiven van H. Geerink & 
Zn., Guus van Aken en Orne Hardeman. 
Uit de lijn van Orne Hardeman kwam 
tevens de Eerste Nationaal van Libourne 
2021. De fond duiven worden eveneens 
door elkaar heen gekruist. Al jarenlang 
worden er, zoals hierboven benoemd, 
goede resultaten behaald met de oude 
soort duiven, maar door kruisingen met 

de aangeschafte en verkregen duiven is 
er de laatste jaren weer een duidelijke 
verbetering in de resultaten te zien”.

De voorbereiding naar het seizoen en 
de verzorging door de week en naar 
de vlucht toe.
“Als de mogelijkheden en het weer het 
toelaten wordt wel geprobeerd de oude 
duiven 2 a 3 keer weg te brengen voor-
afgaand aan de eerste wedvlucht. De 
duiven trainen iedere dag eenmaal één 
uurtje, behalve de jonge duiven (zie ook 
jonge duiven) deze trainen van 14.30 tot 
16.30. Daarna van 17.00 tot 18.00 uur 
gaan de weduwnaars los, gevolgd door 
de duivinnen van 18.00 uur tot 19.00 uur. 
Om 19.00 uur gaan de fondduiven een 
uurtje los. In het begin van het seizoen 
staan de overnachtfondduiven nog op 
weduwschap. De overnachtfonddoffers 
trainen dan mee met de weduwnaars. De 
overnachtfondduivinnen gaan dan om 
19.00 uur los”.

Het bijbehorend voerplaatje
“Als voer wordt de Galaxylijn van Beyers 
gebruikt. Op de kortere vluchten wordt 
Galaxy Light gevoerd. Naarmate de 
vluchten langer en zwaarder worden 
wordt er zwaarder gevoerd. Dan mix ik 
de Galaxy Light met de Galaxy Energy. 
Dat doe ik naar de vlucht toe eigenlijk 
op gevoel. De overnachtfondduiven 
krijgen de Beyers mengeling van Jelle 
Jellema. Ook maak ik zelf een eigen 
bak allerhand met vetrijke zaden w.o. 
snoepzaad, hennep, pinda’s, Tovo, P40 
korrels en kattenbrokken, dit laatste voor 
de dierlijke eiwitten. Mijn vader heeft een 
deel hiervan vroeger zelf bedacht en ik 
gebruik dit nog steeds met enige aan-
passing mijnerzijds. Dit meng ik tijdens 
het vluchtseizoen in een mengverhou-
ding van 1/8 en in de winter van 1/10 
door het voer. 
Anderhalf a twee uur voor de duiven 
de mand in gaan krijgen deze nog wat 

REPORTAGE   |  AFDELING 7

Ontluchting weduwduivinnen

Jonge duivenafdeling Kweekafdeling

Onluchting
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snoepzaad. De echte laatste voerbeurt 
is in de ochtend. De duiven worden dan 
voorzien van voldoende voer. De laatste 
4-5 voerbeurten zijn niet bijzonder. Ik 
hou mij dan gewoon bij het gevoel wat ik 
heb met betrekking tot het voeren, zoals 
hierboven genoemd”.

Hoe bepaal je de getekende duiven?
“De getekende duiven bepaal ik zelf. 
Dit doe ik op basis van eerder behaalde 
resultaten en afstamming. Uiteraard kijk 
ik ook hoe de duif erop staat op de dag 
van inkorving. Hierbij let ik op de uitstra-
ling van de duif. Verder moet je ook een 
beetje geluk hebben met het aanwijzen 
van je getekende duiven”.

De dag van thuiskomst
“Als de duiven thuis moeten komen 
ben ik vrij rustig. Vaak zit ik alleen op de 
duiven te wachten. Soms wacht ik met 
mijn dochter. Het liefst weet ik niet of er 
al duiven zijn gevallen in de voorhand. 
Ik kijk dan ook niet op compuclub live 
en zit ook niet in WhatApp-groepen 
betreffende de aankomst van de duiven. 
Ik vind de spanning van de duivensport 
het mooiste als ik eerst zelf een duif krijg 
voordat ik weet hoe het verloop van de 
vlucht is gegaan. Na ongeveer 15 minu-
ten ga ik op compuclub live kijken en heb 
ik contact met anderen over het verloop 
van de vlucht. Bij thuiskomst staat er 
voor de duiven altijd schoon water klaar 
en zijn de potjes gevuld met voer. De dui-

ven kunnen dan rustig naar binnen. Op 
dat moment staat het broedhok nog half. 
Regelmatig loop ik het hok in. Als een 
koppel compleet is sluit ik deze samen 
op in het broedhok. Het gehele weduw-
naarshok bestaat uit drie afdelingen. Als 
een afdeling helemaal compleet is wordt 
de tussendeur gesloten. Dan open ik de 
broedhokken en kunnen de duiven vrij in 
en uit hun broedhok vliegen”.

Enkele snelheidstoppers van het hok
Allereerst de NL 2020-1334476. Deze 
kraswitpen doffer komt ui de NL 2015-…
528 van Peter welke vader is van 9 eerste 
prijswinnaars. Een 100% P. van Vliet duif. 
De moeder van de NL 2020-1334476 
is een duifje van Willem de Bruijn en is 
een kleindochter van ‘Junior’ x ‘dochter 
Olympic Niels’ en volle zus van ‘Gaia’,  
1e Asduif Midfond PIPA. De NL 2020-
…476 vloog o.a. 3e Lessines/3.496 
d., 2e Pont St. Maxence/1.315 d., 2e 
Niergnies/1.082 d., 7e Quievrain/2.402 d. 
en 4e Niergnies/987 duiven. Hij werd 4e 
Duifkampioen Vitesse met 4 prijzen in de 
afdeling en 1e Duifkamioen Vitesse met 7 
prijzen in de Regio Z1.

Overzicht prestaties in Regio Z1
Datum Vlucht aantal aantal prijzen
  duiven mee/pr
 Vitesse   

23-apr Asse Zellik 2.649 50/35 15-57-61-63-88-89-95-99 enz.
30-apr Quievrain 2.402 50/43 1-6-7-11-12-15-35-37-38 enz.
7-mei Niergnies 2.320 50/38 6-10-21-38-39-40-42-57 enz.
28-mei Niergnies 1.330 20/16 6-12-14-26-38-46-52-60 enz.
11-jun Niergnies 1.082 20/14 1-2-3-4-5-9-11-16-63-65 enz.
25-jun Niergnies Golf 899 18/10 54-55-58-73-139 enz.
9-jul Niergnies 987 20/11 1-4-15-23-50-66-105-108 enz.

Er werden op de vitesse 228 duiven gespeeld waarvan er 167 prijs vlogen, 
een prijspercentage van 73,24%.
    
 Midfond   

14-mei Pnt St. Maxence 2.302 49/36 10-19-22-23-27-40-41-70-100 enz.
21-mei Nanteuil 1.759 50/31 2-4-9-24-30-39-42-47-55 enz.
4-jun Pointoise 1.402 20/12 3-9-13-19-38-62-171 enz.
18-jun Morlincourt 1.346 20/15 2-35-48-65-67-93-97-183 enz.
2-jul Melun Andrezel 997 20/12 5-16-17-55-95-107 enz.
16-jul Sens 839 20/10 9-21-60-62-69-116 enz.

Er werden op de midfond 179 duiven gezet waarvan er 116 prijs vlogen, een 
prijspercentage van 64,80%.

Peter voor een van zijn hokken De administratie

NL 2020-1334476
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De NL 2021-1039262, krasdoffer. Aan 
vaders zijde zien we voornamelijkk 
duiven van Peter met daarbij een duifje 
van W. de Bruijn. De moeder van de 
NL 2021-…262 is een duivin van W. de 
Bruijn en zij is een kleindochter van ‘Flo-
ris’ x ‘Stefanie’ en ‘Olympic Hurricane’ 
x ‘Tooske’. De NL 2021-..262 vloog o.a. 
1e Niergnies/987 d., 52 Niergnies/1.082 
d., 12e Quievrain/2.402 d., 23e Pont St. 
Maxence/2.302 d. en 16e Melun And-
rezel/997 duiven. Zij werd 10e Duif-
kampioen Vitesse met 4 prijzen en 19e 
Duifkampioen Midfond met 6 prijzen in 
de afdeling.

De NL 2020-1334453, krasduivin. De 
vader van deze duivin komt van de com-
binatie van den Berg (Utrecht) en heeft 
in zijn voorgeschiedenis het soort duiven 
van Eijerkamp, P. Groeneveld en Combi-
natie van de Vooren. Aan moeders kant 
zien we Jos de Ridder met de ‘Zinedine’ 
en de ‘Roma-Wirramira’. Verder terug 
ook het soort van van Loon. De NL 2020-
1334453 vloog o.a. 2e Vervins/2.067 d., 
3e Lessines/1.980 d., 6e Niergnies/2.320 
d., 5e Lessines/1.933 d. en 5e Melun 
andrezel/997 duiven. Zij werd in 6e Duif-
kampioen dagfond in Z1 met 4 prijzen.

Wat is een goede vliegduif?
“Een goede vliegduif is een duif die 
iedere week aan de kop draait. Pas als je 
duiven inkorft weet je of er goede duiven 
tussen zitten. In de hand is niet te zien of 
een duif een goeie is”.

De kweek en leerschool der jonge 
duiven
“De datum van koppelen kan verschillen. 
Voor de kwekers kan dit begin december 
zijn en voor de vliegers rond de kerst of 
begin januari. Dat is ook afhankelijk van 
mijn wintersport. Ik houd er rekening mee 
dat de duiven in principe niet geringd 
hoeven te worden in de week dat ik weg 
ben. Als ik duiven koppel probeer ik zo-
veel mogelijk goed tegen goed op elkaar 
te zetten. Ook let ik op de afstamming 
van de duiven. Ik kweek zowel uit mijn 
kwekers als vliegduiven. Soms schuif 
ik enkele eieren van mijn kweekduiven 
onder mijn vliegduiven of onder voedsel-
koppels. Uit mijn vliegduiven kweek ik 
één ronde. Als de jongen 15 a 20 dagen 
oud zijn worden de duivinnen wegge-
haald en brengen de doffers de jongen 
groot. Als de jongen in het jonge duiven-
hok worden geplaatst worden de duiven 
na circa anderhalve week weer getoond 
en staan ze op weduwschap. Uit mijn 
kweekduiven haal ik 2 a 3 ronden. Van 
vorig jaar kweekte ik 170 jongen inclusief 
die voor de overnachtfond en hield er op 
het eind van de rit 90 over. Dit jaar heb 
ik voor eigen gebruik circa 150 jongen 
gekweekt. Dat zijn dan ook snelheids- en 
overnachtfondduiven. De jonge duiven 
worden voorafgaand aan de eerste wed-
vlucht diverse malen in reismanden gezet 
en minimaal 15 keer weggebracht. In het 
begin worden de duiven op de plaats bij 
het huis gelost, opbouwend naar 500 
meter van het hok en langzamerhand 
verder opbouwend tot circa 40 kilometer. 
De jonge duiven leer ik dus al vrij jong 
om in de mand te zitten. Ik zet ze dan in 
reismanden met water. Dit bouw ik rustig 
op. Eerst één dagje, vervolgens twee en 

REPORTAGE   |   AFDELING 7

Prestatieoverzicht afdelingsvluchten
Datum Vlucht aantal aantal prijzen
  duiven mee/pr
 Eendaagse Fond   

28-mei La Ferte St. Aubin 4.435 30/18 186-232 enz.
11-jun Salbris 3.829 20/14 108-136-345 enz.
25-jun Nevers 2.563 20/12 22-68-131-228 enz.
9-jul Vierzon 2.655 20/8 56-67-144 enz.
23-jul Issoudun ZAC 2.353 25/9 31-43-63-117 enz.

Er werden op de dagfond 115 duiven gespeeld waarvan er 61 prijs vlogen, 
een prijspercentage van 53,04%.
    
 Overnachtfond
3-jun Limoges 1.400 18/5 77-117 enz
17-jun Bergerax 925 10/4 13-141-201-209
1-jul Ruffes 1.988 11/4 31-70-78-394 enz.
8-jul Cahors 1.069 11/4 7-73-247-287
22-jul Agen 814 18/7 22-131-185 enz.
29-jul Bergerac Hippodrome 1.981 16/8 18-45-53-102 
enz.

Er werden op de overnachtfond 84 duiven gespeeld waarvan er 32 prijs 
vlogen, een prijspercentage van 38,09%. 

De beste overnachtduif van Peter was vorig jaar de NL 2018-1815978 en 
werd 7e Duifkampioen van de afdeling en 1e Duifkampioen van de Regio. 
Deze duif vloog 3 prijzen. Vader is een duifje van Dirk van Hofwegen met 
lijnen zoals ‘De Rooie As’ en ‘As Blokje’. Moeder is een duivin van G. H. 
Bloemen met het soort van de Wegen/van Wanrooij/Aarden. 

NL 2021-1039262 in zijn bak NL 2020-1334453

NL 2022-8312567
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uiteindelijk drie. De manden zet ik dan in 
het jonge duivenhok neer. Op die manier 
kan de verduistering gewoon doorlopen. 
Ik begin met lappen van de jonge duiven 
als ik denk dat deze eraan toe zijn. Dage-
lijks, behalve de zaterdag en zondag laat 
mijn vrouw of dochter om 14.30 uur de 
jonge duiven los. Die zijn dan buiten tot 
16.30 uur”.

Wanneer bepaal je ofdat een jonge 
duif ook op de verre vluchten meegaat 
of naar de natour?
“In principe gaan al mijn jonge duiven 
naar de jonge duivenvluchten. Moch-
ten er duiven op enig moment te laat 
terugkomen van de vlucht of gewond zijn 
dan gaan deze uiteindelijk door naar de 
natour. Mocht het zo zijn dat ik een aan-
tal jongere piepertjes heb, die niet mee 
kunnen met de jonge duivenvluchten, 
dan speel ik die op de natour”.

Twee jonge toppers belicht
NL 2022-8312567, blauwbonte doffer. 
De vader van deze jonge kunstenaar 
is de NL 2021-1039286, werd 2e PIPA 
Ranking 2021 Categorie Beste jonge duif 
Midfond. In zijn voorlijnen zien we duiven 
van Peter maar ook van W. de Bruijn 
met o.a. kleindochter van ‘Floris Junior’ 
x ‘dochter Olympic Niels’en ‘Zidane’ x 

‘Olympic Stefanie’. De moeder van NL 
2022-…567 is een duifje van Geurt en 
Alie Doppenberg en dat is weer het soort 
van wijlen Jan van de Pasch met o.a. 
‘Olympic Sanne’ en lijn ‘Adje Argenton’. 
De NL 2022-…567 vloog o.a. 1e Melun 
Andrezel/391 d., 17e Niergnies/715 d. en 
21e Quievrain/814 duiven.

NL 2022-8312636, kraswitpen duivin. 
De vader van deze duivin is een 100%  
P. van Vliet duif en is vader van maar 
liefst 9 eerste prijswinnaars. De moeder 
is wederom een duivin van W. de Bruijn 
uit de lijnen ‘Floris’ x ‘Olympic Niels’ en 
‘Zidane’ x ‘Olympic Stefanie’. De NL 
2022-…636 vloog o.a. 7e Niergnies/602 
d., 47e Lennik/2.534 d., 15e Pont st. 
Maxence/500 d. en 20e Morlincourt/562 
duiven.

Wat is in jouw ogen een goede kweek-
duif?
“Een goede kweekduif is in mijn ogen 
een duif waar meerdere goeie of bruikba-
re duiven uit komen. Deze kweekduiven 
hebben uiteraard zelf goed gepresteerd 
of zijn van bijzonder goed presterende 
lijnen”.

De natour
“Op de natour worden mijn vitesse/mid-
fond/dagfond duivinnen gespeeld. Deze 
speel ik dan op nest. De doffers gaan 
niet mee naar de natour. Dat is eigenlijk 
altijd zo geweest en doe ik nog steeds. 

Soms gaan er enkele jonge duiven mee, 
zoals hierboven benoemd. Voor de 
natour pas ik, behoudens dat de duiven 
dan op nest zitten, verder niets aan. 
Voor het trainen kies ik er wel voor om 
de duivinnen van het nest te halen en de 
ramen te sluiten om ze aan het trainen te 
krijgen”. 

Verduisteren en bijlichten en wie?
“De vitesse/midfond duiven worden tot 
eind april verduisterd. Dit gebeurt van cir-
ca 19.00 uur tot 09:00 uur. In de ochtend 
haalt mijn vrouw of dochter de verduiste-
ring weg. Zo doe ik dat ook bij de jonge 
duiven. Vanaf 14 dagen na de langste 
dag wordt er bijgelicht tot 05:00 uur tot 
23:00 uur”.

Verwachting vooraf het seizoen en de 
nabeschouwing
“Voorafgaand aan het seizoen had ik wel 
goede verwachtingen. In 2021 had ik 
namelijk een goed jonge duivenseizoen. 
Ongeveer 70 a 80% van mijn jaarlingen 
gaan over het algemeen ook naar het 
oude duivenhok dus daar had ik wel 
vertrouwen in. Over het algemeen vliegen 
mijn jaarlingen, die het jaar ervoor als 
jonge duif verduisterd hebben gezeten 
en goed hebben gevlogen, een goed 
prijspercentage. Het seizoen 2022 kan 
gelet op de behaalde kampioenschap-
pen eigenlijk niet meer worden verbeterd. 
Uiteraard kijk ik hier met een trots gevoel 
op terug”. Peter behaalde de volgende 

Prestatieoverzicht jonge duiven in de Regio Z1
Datum Vlucht aantal aantal prijzen
  duiven mee/pr
16-jul Lennik 2.531 60/24 7-8-21-47-63-67-68-76 enz.
23-jul Quievrain 814 60/37 3-4-8-9-13-20-21-23-36 enz.
30-jul Niergnies Golf 715 60/25 8-9-11-16-17-27-28-29-30 enz.
6-aug Niergnies    602 50/30 1-3-5-7-8-9-14-16-26-33-34 enz.
20-aug Pnt St. Maxence 500 50/29 4-5-14-15-17-25-26-29-36 enz.
27-aug Melun Andrezel 391 50/32 1-2-4-5-7-8-11-14-17-18-19 enz.
4-sep Morlincourt 562 40/31 3-4-6-7-15-16-17-20-24-29 enz.
11-sep Nanteuil 473 40/25 2-4-14-15-16-17-24-26-27 enz.
    
Er werden door Peter 410 jonge duiven gezet, 233 speelde daarvan prijs, 
een prijspercentage van 56,83%. 

Prestaties op de natour 2022 in de Regio Z1
Datum Vlucht aantal aantal prijzen
  duiven mee/pr
20-aug Asse Zellik 2.052 20/17 19-34-35-104 enz.
27-aug Quievrain 1.888 30/23 8-20-34-47-50-54-106 enz.
4-sep Banteux 1.275 30/24 15-17-19-26-27-28-29-36-63 enz.
11-sep Pnt St. Maxence 941 30/17 5-6-12-13-24-26-40-70-85 enz.

Peter speelde op de natour 110 duiven waarvan er 81 prijs vlogen, een 
prijspercentage van 73,63%.

NL 2022-8312636

NL 2022-8312567
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kampioenschappen: Generaal en Keizer 
Generaal afdeling 7, 2e Generaal en 
1e Keizergeneraal Snelheid afdeling 7, 
Generaal en Keizergeneraal Fondclub 
Utrecht, Generaal en Keizergeneraal 
regio Z afdeling 7, Generaal en Keizerge-
neraal Regio Z1 Utrecht en Omstreken 
en 3e  Nationaal kampioen NPO/WHZB/
TBOTB 2022 Vitesse Aangewezen en 4e  
Nationaal kampioen NPO/WHZB/TBOTB 
2022 Beste Liefhebber Aangewezen. Wat 
een topseizoen!

De vlieg en kweekhokken, het me-
disch plaatje en bijproducten
“In totaal heb ik 20 afdelingen bestaande 
uit: 1 afdeling voor de weduwduivinnen 
snelheid van 1,60 meter, 3 afdelingen 
met 9 weduwnaars per afdeling voor 
de snelheid in totaal 7,50 meter, een 
jonge duivenhok van 5,40 meter met 2 
afdelingen. Hierin gaat de eerste ron-
de jonge duiven. Dan een hokje van 
2,50 meter met 12 fondkoppels. Op 
een zolderhok die in totaal 18 meter 
lang is zijn 2 afdelingen met 13 koppels 
voor de fond. Naast die 2 afdelingen is 
een afdeling die als binnenkomst voor 
de fondduiven wordt gebruikt. Rechts 
daarvan zitten de duivinnen van de fond 
totdat deze gekoppeld worden. Ook op 
de zolder zitten twee afdelingen voor 
de jonge duiven waar de tweede ronde 
jonge duiven komen te zitten.  Naast 
die twee jonge duiven afdelingen zitten 
twee kweekafdelingen van 6 koppels per 
afdeling en achter op de zolder zitten 
nog aantal hokken voor kweekduiven. In 
totaal heb ik 24 kweekkoppels verspreid 
over meerdere afdelingen. In het hok is 
hoofdzakelijk een luchtcirculatie middels 
roosters in het plafond. 

Ik grijp het liefst zo weinig mogelijk naar 
medicijnen en ga, als ik denk dat het 
nodig is, met wat duiven naar de dieren-
arts. Af en toe steek ik een geelpil op en 
gebruik Tollyamin Forte van V. Schroe-
ders met daarbij Nano, een soort van 
Aminozuren of ik gebruik iets via Stefan 
Gobel. Ongeveer twee keer per jaar 
wordt een dierenarts bezocht, tenzij ik 
het gevoel het dat er iets niet goed is met 
mijn duiven. Voor mijn duiven gebruik ik 
diverse bijproducten, zoals natuurpro-
ducten van Beute, Comed, DHP Cultura 
en Embregts Theunis”. 

De vogelgriep
“Afgelopen seizoen hebben wij geen 
last gehad van de vogelgriep en het 
vervoersverbod. In 2021 hebben wij wel 
een aantal weken stilgelegen door de vo-
gelgriep. Ik snap de ernst van de situatie 
met de vogelgriep wel, maar als duiven-
melker baal je natuurlijk als je seizoen 
wordt onderbroken”.

Peter als werkende
“Ik ben sinds 1994 directeur en eigenaar 
van een vloerleggersbedrijf in zandce-
mentdekvloeren, anhydrietvloeren en 
betonvloeren. Dit bedrijf is van vader op 
zoon overgegaan. In het duivenseizoen 
begint mijn dag ’s morgens om 4 uur. 
Het kantoor zit aan huis dus lees en 
beantwoord ik dan eerst mijn zakelijke 
mail. Vervolgens voer ik rond 5 uur mijn 
duiven. Rond half 6 arriveert mijn perso-
neel en een half uur later vertrekken wij 
naar de werklocatie. Zelf zit ik ook nog 
zo’n drie a vier dagen per week op de 
vloer. Op die dagen weet ik nooit hoelaat 
ik thuis ben. Soms is dit om 14:00 uur 
en andere keren om 16:00 uur. Uiter-
aard moet er dan ook nog kantoorwerk 
worden verricht, maar ik probeer altijd 
rond 16:15/16:30 uur aan de duiven te 
beginnen”.

Zie je bepaalde eigenschappen tijdens 
je werkzaamheden terugkomen in het 
houden van de duiven? 
“Wat ik vooral terug zie is dat ik altijd be-
zig ben en mij 100% inzet voor zowel het 
werk als de duiven. Daarnaast houd ik de 
boel altijd goed in de gaten. De duiven 
geven mij ook voornamelijk ontspanning 
in de avond en dan kan ik ontzettend 
genieten”.

Wat behaalde Peter in 2023?
In de afdeling 7 kende Peter ook in 2023 
een paar mooie kampioenschappen. 
Zo werd hij 5e Onaangewezen en 5e 
Aangewezen Midfond, 4e Onaange-
wezen Jong en 2e Duifkampioen Jong, 
1e Onaangewezen en 3e Aangewezen 
Stand Generaal, 1e Keizer Generaal en 
2e Onaangewezen en 3e Aangewezen 
Generaal Snelheid met een 3e Keizer 
Snelheid. Dus ook weer een voortreffelijk 
seizoen.

 Weetjes en watjes, leuke feiten, ge-
beurtenissen
“Eigenlijk als je eraan terug denkt zijn het 
er teveel om op te noemen, maar één van 
de mooiste was wel dat mijn vrouw mij 

rond half 2 ’s nachts riep omdat ze dacht 
een duif te hebben gehoord. Ik dacht dat 
dit nog niet kon, maar mijn vrouw bleef 
maar zeggen dat ze toch echt iets op het 
hok zag zitten. Uiteindelijk ben ik in mijn 
onderbroek naar beneden gegaan en zat 
er inderdaad een duif op de klep. Ik heb 
de duif binnengehaald en vervolgens 
vanaf ons dakterras in mijn onderbroek 
naar mijn vrouw geroepen “Je bent een 
schat”. Ik werd met die duif winnaar Nati-
onaal Albi sector 3 in 2012. Ik draaide de 
duif om 1.57.28 uur”.
“Uiteraard was de eerste nationaal 
Libourne in 2021 ook een hele speciale 
gebeurtenis. (Mijn dochter heeft mij nog 
nooit zo soepel zien dansen)”.
“Ik ben dus al zo’n 25 jaar lid bij PV de 
Getrouwe Doffer en zit al 15 a 20 jaar 
in het bestuur. Verder help ik bij het 
inkorven, wegbrengen van de duiven, 
het uitslaan en doe ik allerhande taken 
waarmee ik kan helpen. Ik ben zeer 
tevreden met mijn vereniging. Er hangt 
een fijne sfeer, de samenwerking is goed 
en bijna iedereen doet wel iets om de 
vereniging te steunen. Bij het uitslaan 
krijgt de winnaar altijd een bos bloemen 
en aan het einde van het seizoen wordt 
er een prijsuitreiking vanuit de vereniging 
georganiseerd. Dan gaan we met z’n 
allen uit eten. Tijdens dat etentje worden 
de kampioenen gehuldigd”.
Over het hele seizoen genomen speelde 
Peter 1.126 duiven waarvan er 690 prijs 
vlogen, een prijspercentage van 61.27%.

Tot slot
In dit interview gaf Peter in alle eerlijkheid 
openheid van zaken. Naast zijn werk-
zaamheden kunnen genieten van zijn 
hobby is natuurlijk iets moois. Dat Peter 
goede duiven heeft, goed speelt en van 
de duivensport met al zijn facetten ont-
zettend geniet moge duidelijk zijn. Peter, 
heel hartelijk dank voor je openheid en 
medewerking en ik wens jou verder heel 
veel succes toe.

Rob Coort

AFDELING 7 KOPER/SCHENKER.

Willen de kopers van de opgegeven duiven hun prestatie van de duif via 
compuclub prestatie overzicht willen doorgeven voor 1 november? 

Alleen de jonge duiven vluchten van het Nat. vliegschema!!

Na g.doppenberg5@chello.nl
G. Doppenberg
Tuinstraat 20
3861 cv Nijkerg

REPORTAGE   |   AFDELING 7
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We gaan terug naar eind jaren 90. In die tijd vormde ik een 
Combinatie met wijlen John v Holstein. Het is een hele korte 
samenwerking geweest tussen John en mij, daar John plots 
ziek werd en heel snel daarna kwam te overlijden. Het is mis-
schien wel de mooiste tijd van mijn leven daar geweest met 
John. Heeft ons werkelijk, spreekwoordelijk dan, uit de stront 
geholpen. Had John niet ziek geworden dan hadden we nu ‘op 
zeker’ nog in Combinatie gevlogen. Het zijn, met en bij John, 6 
ongelofelijke jaren geweest met feitelijk alleen maar ups. In een 
hele korte tijd vlogen we daar werkelijk de pannen van het dak. 

Op een voor Westlandse begrippen unieke locatie is daar aan 
de Poelkade een waar duivenparadijs ontstaan. Binnen in de 
kassen bevond zich ons kweek gedeelte. Hier zaten mijn oude 
kwekers en we hadden een volledige ronde aangeschaft bij Ro-
ger Florizoone. Ook hadden we 4 aparte kweekboxen waar de 
speciale eenheid geformeerd werd.  Ooit het Hoebrechts Sjeks-
ke van Hein Brassé te leen gehad. Over deze samenkweek zou 
ik ook een column aan kunnen wijden. Zijn laatste woorden wa-
ren voordat wij deze duivin in de mand stopten. Neem Mia mee 
en niet de Sjek. Ff voor de duidelijkheid. Mia was zijn vrouw😊. 
Met een grote bar, vis vijver en grote prijzenkast was het binnen 
al een genot om daar te vertoeven. 

Buiten stonden er eerst 2 hokken. Later is er nog een hok bij 
gekomen en dat is het hok waar ik nu nog steeds op vlieg. 
Dit hok had John als laatste gekocht. En toen Johan Hamstra 
kwam kijken gaf ik aan als Ria, dit was de vrouw van John, wat 
vraagt dan zeg je maar dat John het gewoon gewonnen heeft 
met een verloting. En wat geschiedde, daar komt Ria aange-
lopen. En jawel hoor, Johan nam een slokje van zijn koffie en 
plots zegt Ria: Wat heeft John toch een geluk hè Johan. Is hij 
met Peet in België. Koopt een paar lootjes en wat denk je, wint 
hij zomaar dit mooie grote duivenhok. Met moeite kon Johan 
volgens mij zijn lach in houden en zegt met een stalen gezicht; 
ja, die John heeft echt geluk dat hij zo’n mooi hok wint.

Ook stond er op het landje waar wij de hokken hadden staan 
een vrij grote schuur die door de vorige eigenaar voor heel 
andere doeleinden was gebruikt. In die schuur zaten in eerste 
instantie de kweekduiven en jongen. Na een paar jaar besloten 
wij de schuur wat anders in te richten en maakten een gedeelte 
vrij om vanaf daar met wat duivinnen te gaan spelen. Om eerlijk 
te zijn is het nestspel niet mijn steal. Maar je weet maar nooit 
hoe een koe een haas vangt dus we gingen het eens uit probe-
ren. Met hoeveel duivinnen we precies gingen spelen weet ik 
niet meer maar laten we het op 8 koppels houden die we daar 
in het aparte hok aan de zijkant van de schuur hadden zitten. 
We hadden iemand een stuk uit de muur laten slijpen en daar 
een spoetnik tegen aangehangen en onderweg waren we. Het 
idee erachter was om met deze duivinnen twee ZLU vluchten 
te gaan spelen. Daar de weduwnaars altijd trainen als gekken 
had ik duidelijk moeite met de trainingsactiviteiten van onze 
nestduiven. En als ik het idee had van, zo ze zijn er ff vandoor 
dan zaten ze 7 kappen verder op het warenhuis. Het was iets 

dat me vreselijk tegen de borst stuitte. Maar ja de weg was nu 
eenmaal ingezet dus vol ervoor gaan. En ook ben ik geen held 
in om duiven te liquideren dus dat nestspel valt me zwaar.
Maar zoals elk jaar werd er gewoon gestart in April en zo ook 
wij deden vanaf vlucht 1 wekelijks mee. De duivinnen kwamen 
na behoren thuis en in hun eerste jaar hebben ze dan ook hun 
eerste ervaringen opgedaan met een NPO vlucht en een ZLU 
vlucht. Na het seizoen waren we feitelijk best te spreken over 
hoe onze meissies het gedaan hadden. 

Het was uitkijken naar jaar 2. Ik kan u vertellen; het werd een 
bijzonder jaar. Ook dat seizoen verliep weer net als andere 
jaren veel te snel. Je zit er weken naar uit te kijken en als het 
dan eenmaal aan de gang is nou dan is het zo weer voorbij. 
Onze meisjes kwamen geweldig goed naar huis toe. En onze 
verwachting dat zelfs de meisjes ons zouden kunnen verrassen 
werd als maar groter. We hadden 6 duivinnen klaar gemaakt 
voor zeg maar Marseille. Maar dit gok ik omdat ik dit niet 
meer precies weet. Uiteraard hadden we deze vlucht ook onze 
weduwmannen mee. Het werd een vlucht waar wij lekker op 
tijd zaten met een weduwnaar. Hoe laat de prijzen verdiend 
waren weet ik niet meer. Toen wij naar het lokaal gingen om uit 
te slaan was er nog geen duivin teruggekeerd. Potver zei ik nog 
tegen John. Die meiden waren eraan om door een ringetje te 
halen. Onbegrijpelijk dit.

Uit het lokaal komend stormde ik direct naar het duivinnen hok. 
Aldaar aankomend sloeg de schrik me om de oren. Helemaal 
nakkes nada niets. Niet één duivin terug. Onbegrijpelijk. De 
dag daarna niets. De moed zakte me in de schoenen. Nou ons 
project kan de prullenbak wel weer in. Maar kop op. We ston-
den overal hoog dus de focus lag weer op de volgende vlucht. 
Laten we het op Perpignan houden. Maar misschien was het 
wel Narbonne. We hadden weer een prachtige ploeg weduw-
mannen mee en vol goede moed waren deze ingekorfd. De 
lossing verliep volgens plan en de andere dag zaten wij samen 
met Johan en Wilfred Hamstra op de duiven te wachten. 

C O L U M N

BEVLOGEN PRAAT  PEET SOLLEVELD

ZEG HET MAAR...

Kweekhokken bij John
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Wij zaten heerlijk te ouwehoeren totdat Johan ineens riep van 
daar komt er 1!!!

Zoefff en als een kogel direct op de spoetnik. Hè, wat krijgen 
we nou. Verkeerde spoetnik. Dat kan niet. Zo dan neeee dat 
meen je niet. Dat geloof je toch niet. Wat zei Johan. Nou van 
vorige week had ik toch geen duivin thuis gekregen. Dit is dan 

de 1ste. Ongelofelijk. Precies nu terwijl we op Perpignan zitten 
te wachten. Duivinnetje binnen gelaten en je kon aan haar 
zien dat ze wel een stukje gevlogen had. Haar pennetjes licht 
gebogen maar het meest vreemde vond ik wel dat haar stieken 
nog perfect zaten. Nou het zei zo. In ieder geval blij dat er zo’n 
meisje is teruggekeerd. Na dit voorval gingen we weer verder 
met letten. Bam daar was er eindelijk één van Perpignan. Wat 
the f...k. krijg tieten. Wederom viel er een dame op de spoetnik. 
Hetzelfde verhaal als de vorige. Het moet niet gekker worden. 
Ook dit duivinnetje erin gelaten. Hetzelfde verhaal als de vorige. 
Pennen licht gebogen en de stieken zaten nog perfect. Weer 
buiten komend zaten we eigenlijk allemaal verbaasd. Dit gaat 
niemand geloven. Gedeng en de volgende viel op de spoetnik. 
Wederom een duivin van vorige week. En om het verhaal com-
pleet te maken viel er niet veel later nog eentje. 

Johan en Wilfred gingen naar huis toe met; dit gelooft geen 
mens. Nu jaren later hebben we het er nog vaak over. Pas zei 
Johan nog van; Sol je moet eens het verhaal over die duivinnen 
vertellen. En kortgeleden was ik bij Wilfred en toen ook hebben 
we dit verhaal weer uit de oude doos gehaald. U kunt dit verifi-
eren bij Johan en Wilfred Hamstra.

Zeg het maar…

Rond het kweekhok

Openingstijden:
ma, di, do, vr, za 08.00 - 12.00 uur - ma & do 18.00 - 21.00 uur

info@dezwartevogel.nl - www. dezwartevogel.nl

Christ de Vocht uit Odiliapeel is zaterdag 7 
oktober verrast met een Koninklijke onder-
scheiding voor het vele vrijwilligerswerk wat 
hij al vele jaren doet.

Zo helpt hij in het gemeenschapshuis met 
alle voor-komende werkzaamheden, ook 
heeft hij de vroegere dansmariekes aan een 
eigen dansvereniging geholpen. Voor de 
K.B.O. uit Odiliapeel regelt hij alles op het 
biljartgebied.
Ook voor de postduivenvereniging uit 
Odiliapeel heeft hij vele jaren in het bestuur 
gezeten (helaas is deze vereniging er niet 
meer).

Wij feliciteren hem met deze onderscheiding 
die hij meer dan verdiend heeft.

CHRIST DE VOCHT KONINKLIJK ONDERSCHEIDEN
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Een topmelker en marathonman in hart 
en nieren en terugkijkende naar het jaar 
2022 had hij een meer dan voortreffelijk 
seizoen. Zo speelde hij een 2e Natio-
naal St. Vincent ZLU, 1e Internationaal 
Duivinnen St. Vincent, 3e Nationaal Agen 
Jaarlingen, 9e Nationaal Agen Jaarlin-
gen en een 20e Nationaal Narbonne. En 
buiten al deze kopprijzen had hij ook nog 
eens de beste Europese Jaarling met 

een record coëfficiënt. Dit was eigenlijk al 
reden genoeg om hem in het zonnetje te 
gaan zetten.

Vertel eens, wie ben je en wat doe je?
Nou, ik ben Sander Dijkema, 25 jaar en 
ik heb bijna 4 jaar een relatie met Tessa, 
waarmee ik  binnenkort ga samenwo-
nen. Voor de kost ben ik kok bij het, ook 
op duivengebied bekende restaurant 
“De Branding” van Danny de Voogd in 
Yerseke. 

Hoe ben je eigenlijk in de sport terecht 
gekomen?
Ik ben jaren terug begonnen met siervo-
gels. En, ik was hier best goed mee en 
speelde ook tentoonstellingen. Ik werd 
in die tijd Algemeen Kampioen Jeugd 
Zeeland maar ook Nederlands Kampioen. 
Hoe vreemd het ook klinkt; na dit diverse 
jaren gedaan te hebben was het eigenlijk 
tijd voor wat nieuws. Het gebeurde eigen-
lijk na een avondje stappen met m’n maat 
dat ik zo rond zes uur in de ochtend, 
onder het genot van een biertje het idee 
kreeg om met postduiven gaan te begin-
nen en zo geschiedde dat ik de sport ben 
in gerold. Dit speelde zich allemaal af in 
de zomer van 2015. Ik had in die tijd ook 
wat sierduiven en deze werden snel ge-
ruimd en naast de aanwezige roofvogels 
van mijn maat, waar ik mee begonnen 
ben tot 2017, bouwden we een rennetje 
voor de postduiven. Vanaf 2018 heb ik de 
beslissing genomen om met fondduiven 
gaan te beginnen. 

Je hebt het, of hebt het niet …..
Om in zo’n korte periode, dus vanaf 2018 
tot 2022, te gaan presteren moet je wat 
bijzonders in de vingers hebben. Al blijkt 
uit het gesprek dat grootspraak hem 
geheel vreemd is. Maar om in zo’n korte 
periode, dit te kunnen te verwezenlijken, 
ja dat staat voor ….. A: een klasse lief-
hebber en B: zeker een stel klasse duiven 
die hij onder de pannen moet hebben.

Hoe heb je dit allemaal voor elkaar 
gekregen in zo’n korte periode?
Ik ben uiterst gedreven en een echte 
perfectionist. Wat ik al aangaf, ik heb een 
hekel aan grootspraak en heb een enorm 
gevoel voor en met dieren. Omdat ik zo 
bloedfanatiek ben, ga ik tot het uiterste 
voor resultaat. Daarnaast heb ik ook nog 
een eigen mening over de duivensport 
hoe ik het beleef en doe. Dit begon al bij 
Agen jaarlingen in 2019, mijn tweede ZLU 
vlucht. Ze gaven toen een zeer pittige 
vlucht af. Bij het afslaan van Pau werd 
mij door bijna iedereen verteld dat het 
een loodzware vlucht zou worden en ik 
niet al mijn jaarlingen in moest korven. Bij 
inkorving van Agen stond ik toch met al 
mijn 10 jaarlingen aan de tafel, het werd 
afgeraden, maar ik heb het toch gedaan. 
Achteraf werd het een droomstart met de 
24e (37e Internationaal), 121e en 265e 
Nationaal om mee te starten en 6 v.d. 10 
prijs en 8 v.d. 10 maandag thuis. En nog 
zoiets was in 2021. Ik wilde alle Barce-
lona duiven eerst St.  Vincent spelen om 
extra kilometers te maken. Dit werd een 
zeer pittige vlucht met de prijzen tot ‘s 
avonds hier in het zuiden. Alle 6 zijn uit-

“JE HEBT HET, OF HEBT HET NIET …..”

Voor dit verslag zijn we wederom in het 
Zeeuwse, en deze keer in het legenda-
rische Wemeldinge. Op duivensportge-
bied is dit Zeeuwse dorp, gelegen aan 
de Oosterschelde en de noordelijke 
monding van het Kanaal door Zuid-Be-
veland, genoegzaam bekend. Wie kent 
niet het veel besproken, maar nog meer 
beschreven “Koppel 17” van Marien 
Pieterse. Wat dit koppel voortgebracht 
heeft en wie er niet groot mee geworden 
is, is met geen pen te beschrijven. Maar 
buiten Marien Pieterse op duivengebied 
is het dorp bekend door zijn Oesterbaai. 
In vroegere jaren werd er vooral geleefd 
van de vis en oestervangst. Door de ja-
ren heen hebben de toeristen het dorpje 
gevonden en dit mede door de fikse 
jachthaven, de tal van vakantiehuisjes 
en enkele campings die de omgeving 
nu rijk is. Op duivensportgebied worden 
de ogen gericht op Sander Dijkema, een 
aankomend talent!

 REPORTAGE  |  AFDELING 1 SANDER DIJKEMA, WEMELDINGE

Sander

Het huidige vlieg-  en kweekhok
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eindelijk terug gekeerd en daarna moes-
ten deze weer mee naar Barcelona. Weer 
rade iedereen dit me af, want ze zouden 
nog niet hersteld zijn etc. etc. Toch 3 van 
deze ploeg ingekorfd welke door mij goed 
genoeg bevonden werden. Resultaat 
183e, 573e en 810e Nationaal Barcelo-
na 2021. Ik kon de klep om 2 uur in de 
middag sluiten terwijl er nog veel duiven 
moesten komen. Maar hij krijgt ook wel 
eens de deksel op zijn neus, vertelt hij. 
Ondervinding is de beste leermeester. 

Speel je daarom ook bewust je jaarlin-
gen Agen ZLU en Narbonne?
Ja eigenlijk wel. Ik wil zo snel mogelijk 
weten of ze het kunnen of niet. Ze hoeven 
geen prijs te vliegen maar wel goed 
thuiskomen en geen 3 weken later. Als 
jong worden ze, op vorig jaar na, goed 
opgeleerd. Dit jaar heb ik ze alle jonge 
duivenvluchten meegegeven en minimaal 
2x 2 nachten mand. Volgend jaar zal de 
grote groep jaarlingen wel gesplitst gaan 
worden voor Agen ZLU en Bordeaux NPO 
/ Narbonne en Bergerac. Dit vanwege 
kosten en risicospreiding.

Wat voor een soort liefhebber ben je?
Specialist zal ik mezelf zeker niet wil-
len noemen, maar we leggen hier wel 
de nadruk op de ZLU vluchten en dan 
probeer ik het meeste toe te werken naar 
Barcelona. Maar er zitten er ook een paar 
(4 stuks) voor de programma vluchten 
tussen, welke we proberen om op de dag-
fond op punt te hebben. Deze zitten wel 
gewoon tussen de ZLU-duiven en worden 
ook vanaf half/eind mei op nest gespeeld. 

Wat voor soorten duiven heb je zitten?
Toen ik eenmaal begon kwamen de 
eerste duiven van iedereen hier uit de 
buurt. Of het nu fond of programma was, 
er zat van alles wat en alles zat door 

elkaar. Voor de vluchten die nu eigenlijk 
mijn voorkeur genieten, dus de eigenlijke 
ZLU-concoursen, kwamen er een aantal 
van Joop Duinkerke (Wemeldinge) en 
hier heb ik veel aan te danken. Joop is 
een oudere liefhebber, maar hij staat met 
een klein aantal duiven er bijna altijd wel 
tussen en eveneens, zonder poespas en 
grootspraak. Maar ook had ik in het jaar 
2016 een opvanger. En eerlijk, hier heb ik 
zeer goede ervaringen mee. Dit bleek een 
duifje via via van Ad Fortuin (Strijen) te 
komen en na wat overleg mocht deze blij-
ven. Hierna werd de opvanger ingespeeld 
en ingekorfd op de marathon vluchten 
en speelde een aantal prijsjes maar niet 
veel bijzonders. Echter, de kweekwaarde 
was achteraf wel goed, want het eerste 
jong wat ik eruit kweekte vloog gelijk 
de 24e Nat. Agen Jrl op de loodzware 
Agen in 2019. De tweede vlucht die dit 
duifje deed (“First One”) was Pau in 2020 
en hier won ze de 23e Nationaal op. En 
ondertussen is “First One” ook grootmoe-
der van “Tess” met de 57e Nat. Barcelona 
2022. 

Hoe ben je aan de duiven gekomen?
Tot goed vorig jaar is alles eigenlijk ver-
kregen op gekochte bonnen. Zo ook de 
2e Nat. Tarbes die weer van een bonnetje 
van Jacky de Bruine werd verkregen. 
Maar wat ik aangaf dat ik goede erva-
ringen heb met opvangers. Want ook 
mijn 133e Nat. Barcelona van afgelopen 
jaar was zo’n opvanger. Deze kwam hier 
als jong aangevlogen met een gat in de 
borst. Mocht blijven en mijn geduld werd 
beloond en deze was afkomstig van fond-
man Piet de Vogel.  

Noem eens wat eerdere successen?
Een mooi succes was mijn “Fist One”. 
Het begon bij de tweede ZLU vlucht die 
we speelden in 2019 en tevens de laatste 

was Agen jaarlingen. Dit werd een van de 
zwaarste edities en begonnen we met de 
24e, 121e  en 265e nationaal met 6 v.d. 
10 prijs en 8 v.d. 10 op maandag ochtend 
terug. Dit was een ongelofelijk droom-
start. Maar de 24e nationaal ging daarna 
weer mee naar Pau het jaar erop en won 
weer een vaasje met de 23ste nationaal. 
Maar ook Barcelona 2021 was heel speci-
aal met 3 duifjes mee scoorden we 183e, 
573e en de 810e nationaal. Nummer 1 
en 2 waren 3 jarige toen en de 3e een 2 
jarige en we korfden deze ook in met de 
vraag of ze Barcelona überhaupt aankon-
den en het antwoordt daarop was, ja dus. 
Afgelopen jaar was m’n 2e duif van toen 
nu ook weer m’n 2de met een 125e natio-
naal. Mijn eerste van toen was nu mijn 4e 
duif met een 542e Nationaal en later vorig 
jaar de 83e Nationaal Perpignan. Agen 
jaarlingen was zeker ook mooi met een 
3e en 9e Nationaal. 

De meest bijzondere?
De aankomst van “Julia Laureaat” van 
Narbonne was misschien wel de meest 
bijzondere. Zoals iedereen weet was dit 
geen gemakkelijke vlucht. Toen er nog 
maar 6 duiven nationaal gemeld waren en 
ze vloog voor m’n neus gelijk op de klep 
(dit doen ze nooit). Was dit een ongelo-
felijk kippenvel moment. Om op Agen 
‘s middags om 6 over half 6 geklokt te 
hebben met een 3e Nationaal en later op 
Narbonne de 20e Nationaal te pakken om 
rond 10 over half 10 in de ochtend, zijn 
natuurlijk ook bijzonder. 

B 21 – 4151294 “Julia Laureaat”
Zowel haar ringnummer als haar naam 
verraden haar afkomst al een beetje van-
waar ze afkomstig is. Ze komt namelijk 
van de edele kweekhokken van vriend 
Carlo Gyselbrecht. Haar naam heeft ze 
gekregen omdat ze vernoemd is naar de 
moeder (“Julia”) van Carlo Gyselbrecht 
die 22-03-2010 overleden is. En, het is 
een gegeven, noem je de naam binnen 
het wereldje van de zware fond van 
Gyselbrecht, dan is dat onomstotelijk ver-
bonden met kwaliteitsduiven. Of het nu 
de broers Nikolaas en Thomas met hun 
veilinghuis PIPA betreft of vader Carlo 
met zijn ongekende kweekhok, de naam 
Gyselbrecht staat voor kwaliteit. 

Terugkomende op “Julia Laureaat” zag 
ze het levenslicht op de edele kweek-
hokken, alwaar al zo velen topduiven 
het levenslicht zagen, namelijk bij Carlo 
Gyselbrecht. Eenmaal dat ze weg kon 
bij haar ouders ging ze met nog diverse 
andere hokgenoten naar het Zeeuwse 
Wemeldinge naar de hokken van onze 
hoofdpersoon. Het was namelijk in de 
zomer van het jaar 2020 dat Sander zijn 
aangekochte duifje bij PIPA ging verzilve-Het nieuwe hok voor de jongen bij het nieuwe huis
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ren. Hier werden de eerste contacten ge-
legd met Carlo Gyselbrecht en die vroeg 
of hij niet wat jongen uit wilde testen. 
Nou, zogezegd zo gedaan met het latere 
resultaat. Dat dit ware wonder namelijk 
direct als jaarling zo zou excelleren op 
de marathons had natuurlijk niemand op 
voorhand kunnen verwachten. Want wat 
geschiedde? Afgelopen jaar als jaarling 
presteerde ze zo uitzonderlijk dat ze zelfs 
werd uitgeroepen tot Beste Europese 
Jaarling en dit ook nog eens met een 
record coëfficiënt en versloeg hiermee de 
uitzonderlijke topper van Patrick en Nan-
cy Logghe uit het Belgische Zelzate qua 
prestatie en gezien het coëfficiënt. 

Dit wondertje met vleugels uit Wemel-
dinge behaalde afgelopen jaar zoal:
  3e Nationaal Agen ZLU 6.162 duiven 
14e Internationaal 16.932 duiven
20e Nationaal Narbonne 6.257 duiven 
13e Internationaal 12.821 duiven

En mede door deze topprestaties werd ze 
1e Europese Asduif Jaarlingen 2022 

Het ontstaan van ….
Enkele jaren terug schreef ik in een ver-
slag het ontstaan en verdiepte ik me in de 
stamboom van de  legendarische “New 
Laureaat”. En zoals we allen weten, dan 
kom je vrij snel al bij Carlo Gyselbrecht 
terecht. En, als je jezelf verdiep in de 
afkomst van dit wonder, hebben beiden 
dezelfde overeenkomst, je komt via Carlo 
Gyselbrecht weer bij Andre Vanbruaene 
uit. Carlo gaf mij toen al aan dat zijn liefde 
binnen de duivensport al vrij snel uitging 
naar het zwaarste kaliber binnen de sport. 
Duiven, die na een dag vliegen, zo tegen 
de avond hun thuisbasis konden berei-
ken, of in de vroege ochtend. Dat waren 
en zouden de duiven zijn waar hij naar op 
zoek zou gaan. De keuze viel om in het 
jaar 1983 naar zoal Andre Vanbruaene uit 
Lauwe te gaan. 

Andre Vanbruaene Lauwe
Zo net voor de halfjaren tachtig was Van-
bruaene een naam die over vele lippen 
ging. Zijn eerste internationale overwin-
ning pakte hij in het jaar 1966 tegen een 
4.343 concurrenten. De jaren daarna zou 
hij uitgroeien tot de beste Spanjevlieger 
aller tijden. In het jaar 1984 pakte hij voor 
de tweede keer de internationale titel. 
Dit keer stonden er een 13.000 duiven in 
concours. Deze vlucht was er eentje met 
een verzengende hitte en oostenwind. 
Het was een ongekend succes en de 
jaren daarna behoorde hij tot de smaak-
makers van deze prestigieuze vlucht. 
Zo ook op de vlucht van 1987 waarop 
Cretien Vanoppen zegevierde was het 
stielman Vanbruaene die een ongekende 
serie neerzette. En  velen weten het nog 
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wel, 1987 was een zeer barre uitvoering 
van Barcelona. Maar de man uit Lauwe 
pakte op 21.545 duiven; 101, 157, 163, 
217, 260, 273, 313 en 1847. En toen was 
het met 8 op 8 een ongekende volle bak.

Buiten het jaar 1984, waren ook de over-
winnaars in de jaren 1983 en 1985 duiven 
met in hoofdzaak bloed van Vanbruaene. 
En daar Carlo met zijn vader en broer een 
afspraak hadden voor jongen moesten ze 
hier wel enige tijd op wachten. Eenmaal 
bij Vanbruaene op bezoek kregen ze de 
“Old Laureaat” B 83-3347257 in han-
den. Op dat moment lagen er ook twee 
eieren in de schotel bij de “Old Laureaat”. 
Vader Gyselbrecht vroeg aan Vanbruaene 
wat hij met deze eieren zou doen. Niets 
vermoedend gaf Andre Vanbruaene aan 
vader Gyselbrecht aan, “je mag ze heb-
ben als presentje”. En nu, jaren later geeft 
spreker Carlo Gyselbrecht nog aan dat dit 
het begin van alles was. 

Het koppel eieren
Van een van de twee eieren kwam de va-
der van de internationaal winnaar Barce-
lona 1995, “Laureaat Barcelona” die weer 
de grootvader van de moeder van de 
“New Laureaat” is. Ook de Barcelona van 
1995 zou een zeer zware worden. Carlo 
Gyselbrecht geeft met de nodige trots 
nog aan dat zijn vader, de avond voor de 
latere overwinning aan zijn vrouw aangaf, 
“ik ga Barcelona winnen” . Hierop vroeg 
moeder, “in de club”  en dit lachte vaders 
weg met, “Nee, Internationaal”.  Je zou er 
een boek over gaan schrijven, zo’n mooie 
anekdote als dit is.
En wat die “Laureaat Barcelona” allemaal 
los heeft gemaakt is genoegzaam be-
kend met al die zeldzame toppers in zijn 
nakweek. En als we de stamboom van 
dit wonder ook weer onder ogenschouw 
nemen is het weer een en al het oude, 
maar oh zo sterke ras Vanbruaene wat 
zegeviert met dit keer “Julia Laureaat”.

Wat is je mooiste of belangrijkste kam-
pioenschap?
Doordat we pas sinds afgelopen jaar alle 

vluchten hebben meegespeeld zijn er 
nog niet veel kampioenschappen waar 
ik hoog ben geëindigd. De mooiste is 
natuurlijk de 1e Europese Asduif Jaarlin-
gen 2022.

Hoe kunnen we je aantallen en spel zien?
Voor dit jaar zaten er een 15 late zomer-
jongen. Deze zijn afgericht tot 50 km en 
hebben daarna 124 en 161 km gehad. 
Verder zitten er 7 stuks 2- jarige, 8 stuks 
3- jarige en 2 stuks 5- jarige. Deze zitten 
in het voorseizoen op weduwschap en 
worden 5 tot 7 weken voor de eerste 
echte vlucht gekoppeld. Verder zitten er 
10 koppels (kwekers) deze bestaan voor 
65% uit jongen van vorig jaar. Dus echte 
kwekers kun je dit nog niet noemen maar 
hopelijk over een paar jaar wel. En omdat 
ik vorig jaar mijn eigen huis heb gekocht 
en eind dit jaar zal verhuizen zitten daar 
nu al de jongen. Dit zullen er ongeveer 
een 80 à 90 zijn om weer wat sneller op 
te kunnen starten en de kwekers goed 
te kunnen te selecteren. Van bijna ieder 
koppel zitten er 6 jongen. 

Wat zijn, ondanks je korte bestaan, je 
beste duiven?
Als eerste is dat natuurlijk de uitgebreid 
aangehaalde topduivin “Julia Laureaat”. 
Maar ook mijn “Tess”, vernoemd naar 
mijn steun en toeverlaat mijn vriendin 
mag er wezen. Speelde een 57e Natio-
naal Barcelona tegen 4.842 duiven. Ze 
komt uit een doffer van Koos van Pope-
ringe uit Bruinisse die ik heb gekocht als 
zomerjong en op de kweek heb gezet. Hij 
komt uit o.aa de 90e Nat. Barcelona. En 
is inteelt naar de 6e Nationaal Barcelona 
van Koos zelf. De moeder is ook even-
eens een Inteelt en deze komt “First One” 
maal haar eigen broer. 

Verder mijn 2e Nationaal St. Vincent/
Tarbes tegen 2.308 duiven met de “Red 
Night Lady”. De duivin die me bijna 
de 1e Nationaal bracht. Deze duivin is 
gekweekt door de gekende Barcelona 
man Jacky de Bruine uit Nieuwerkerk. 
Deze had ik ook als bonnetje meegekre-

gen in 2021. Eigenlijk moest ze net als 
alle jaarlingen naar Agen, alleen 2 weken 
voor Agen kwam haar doffer niet terug 
van een opleervlucht. Zodoende liep ze 
zelf aan tegen een doffer op een ander 
hok en is ze daar haar nestje begonnen. 
Op St. Vincent moest ze dan toch maar 
mee, en toen veraste me ze wel heel erg. 
Om 05:00 uur op het dak te zitten pitten. 
En lag zelfs al een hoopje stront dus moet 
ze tussen 24:00 en 05:00 gekomen zijn. 
Helaas zat er geen beweging in te krijgen 
en uiteindelijk is ze geklokt om 05:36 uur 
genoeg voor de 2de Nationaal en 1ste Int. 
Duivinnen. 

Dan nog de NL 18-1147490 oftewel 
“Beauty”. 
Deze kanjer won zoal; 17e Prov. Issoudun 
'21, 83e Nat. Perpignan '22, 183e Nat. 
Barcelona '21, 383e Nat. Perpignan '20, 
542e Nat. Barcelona '22, 795e Nat. Agen 
Jaarlingen '19 en 32/182 St Vincent NPO 
'21 met 8e Asduif IFC '22

NL 18-1147488 “De Jan”. Vernoemd 
naar mijn helaas overleden opa die mij 
met heel veel heeft geholpen. En dit was 
een duif die hij juist heel mooi vond, dus 
vandaar vernoemd naar hem. En deze 
won het volgende; 125e Nat. Barcelona 
'22, 163e Nat. Perpignan '20, 188e Nat. 
Pau '20, 265e  Nat. Agen Jrl '19 en 573e 
Nat. Barcelona '21 en werd zoal 13e 
Asduif IFC '21. Dit allemaal op 6 inkor-
vingen. 1 keer miste die net en dat was 
op NPO St Vincent 2021, dit was voor mij 
meer een invliegvlucht voor Barcelona en 
kwam hij net na de prijzen thuis. 

Wat is zoal je spelmethode en hoe pas 
je dit toe?
De duiven zijn dit jaar vroeg gekoppeld 
medio begin januari omdat ik van sommi-
ge vliegers wat extra jongen wilde heb-
ben. Volgend jaar zal alles begin februari 
worden gekoppeld om een dag of 10 te 
broeden en dan te worden gescheiden. 
Maar dit jaar alles dus eerder gedaan en 
nadat de jongen een dag of 18 waren 
hebben de doffers beide jongen zelf 
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verder grootgebracht en stonden ze op 
weduwschap. Vanaf half mei worden de 
duiven gekoppeld naar de vlucht waarna 
ze toe moeten. Ik probeer ze zo te koppe-
len dat ze de eerste vlucht op jongen van 
een dag of 6 tot 8 zitten. Dit is ook weer 
afhankelijk per koppel en probeer hier zo 
veel mogelijk rekening mee te houden 
om een bepaald koppel net wat eerder of 
later te koppelen. Hierna mogen ze hun 
gang gaan en gaan ze terug op de jongen 
(koppel de kwekers opnieuw zodat ik de 
jongen kan verleggen en als ze terugko-
men ligt er een jong te wachten).

Hoe is het hier qua africhten?
Voor het seizoen begint worden de duiven 
allemaal 1x op 15 km. gelapt en 1x op 
zo’n 45 km. Ik denk niet dat dit per se 
nodig is maar ik vind het zelf leuk om te 
doen. 

Hoe vliegen/trainen ze aan huis? 
Vanaf 3 weken voor de eerste vlucht 
begint het opvoeren van de training van 
1x per dag van ongeveer 60 min voor de 
doffers en 90 minuten voor de duivinnen 
naar 2x per dag 1,5 uur. Dit ‘s ochtends 
vroeg. Rond 5 uur gaan ze er meestal 
uit en ‘s avonds laat rond half 10 gaan 
ze er nog uit voor de schemertraining. 
Wel staan hier altijd vlaggen op het dak. 
Dit is meer een signaal dat ze moeten 
trainen, dan dat ze ervan schrikken hoor. 
Willen ze niet trainen gaan ze er doodleuk 
tussen zitten. Een ding wat hier wel veel 
gedaan wordt is lappen. Zodra de ZLU 
vluchten beginnen, gaan deze duiven 
niet meer mee met de grote wagen. Op 
woensdag en zaterdag/zondag staat het 
vaste plekje in Zelzate op de planning 
voor een lapvlucht. Dit is ongeveer 45 
km. De Barcelona duiven krijgen vaak 

de woensdag voor inkorving nog een 
lapvluchtje van ongeveer 80 à 100km. Het 
lappen is iets wat ik vanaf begin af aan 
gedaan heb en zeker wel in geloof. Ook 
als alles weer een week thuis is zullen ze 
aan de lapvluchtjes moeten geloven. In 
het begin raakte ik hier wel wat meer van 
kwijt maar dit is een bepaalde selectie die 
ik door wil voeren. Kunnen ze het niet dan 
is dat ook een teken.

Kan je iets vertellen over de voorberei-
ding en de thuiskomst?
Op de vluchten die voor mij vooral in het 
teken staan van opleren en ritme opbou-
wen wordt er weinig aan voorbereiding 
gedaan. Van zondag middag tot woens-
dag is het de goedkoopste mengeling 
die er is aangevuld met 25% gerst. Op 
donderdag is het is 50/50 volle bak goed-
koopste mengeling met Koopman all-in 
one. Dan is het vanaf dat we de tweede 
midfond vlucht hier hebben vervlogen 
gaan we over op 100% volle bak Koop-
man all-in one. Dit wel dat ze alles op 
moeten eten en dan pas weer nieuwe 
krijgen. Dit om ze aan het eten te houden 
en geen kilo’s voer te verspillen. Bij thuis-
komst staat er ook de 50/50 mengeling 
klaar en verse bakjes grit/vitalith. 

Kan je iets vertellen over voortekenen?
Heb ik persoonlijk nog weinig gezien. Wel 
wist ik bij “First One” dat als ze op nest 
zat en niet mee wilde trainen met de en 
maar zat te wachten tot ze weer naar bin-
nen kon dat het dan wel snor zat. Voorts 
als de nestduiven weg trekken zoals de 
jongen dat doen, de forme in ieder geval 
aanwezig is. Dit is voor mij een van de 
grootste graatmeters.

Hoe is de algemene verzorging?
In het seizoen ben ik secuurder dan in de 
winter. Trainen wordt in het seizoen op 
zoveel mogelijk vaste tijdstippen gedaan. 
Voeren is volle bak en wordt pas weer 
bijgevuld wanneer het op is. In de winter 
ben ik wel veel makkelijker en komen er 
grote drinkpotten van 6 liter in het hok die 
na de winter helemaal groen zien. Daar 
geef ik niet om. De winter is er om weer-
stand op te bouwen en hard te worden. 
Alleen tijdens de paratyfus kuur medio 
oktober worden de kleine potten weer 
erbij gepakt maar dat is het enige. 

Schoonmaken?
In het seizoen worden de schapjes 1x 
per dag gekrapd. In alle broedbakken 
ligt schelpenzand. Wanneer de duiven 
gekoppeld zitten poepen ze vaak niet 
meer in de broedbak zelf dus hoef ik 
deze weinig schoon te maken. Wel als er 
jongen liggen wordt de mest 1x per dag 
verwijderd.

Toch nog even naar de voeding, opvoe-
ren e.d. 
Zoals ik al aangaf, komt er vanaf de twee-
de midfond vlucht altijd Koopman all-in 
one in de voerbak. 4 dagen voor de inkor-
ving van een fondvlucht krijgen de duiven 
een potje in de broedbak naast het nest 
met extra’s zoals van Beyers de energy 
mengeling maar ook snoepzaad, pinda’s, 
hennep en tovo. Dit krijgen ze in gelijke 
delen meerdere keren per dag. Ik zit er 
een soort van achteraan met vet voer. De 
regel is; veel eten, veel trainen en veel 
spelen. Er zijn verschillende producten 
die ik gebruik maar ook die weer verdwe-
nen zijn. Een ding is zeker; het zit niet in 
een potje. Maar ben zelf wel van mening 
dat het kan wel onderscheid maken. De 
duivensport op niveau vergelijk ik dan 
ook wel met topsport en deze eten ook 
niet alleen een boterham en een glaasje 
water. De volgende producten gebruik ik 
nu 2 à 3 jaar vast welke ook zeker zullen 
blijven; Belgavet Joost Prepare / Belgavet 
Joos Recovery / Forme Oil de Weerd en 
Wonderpigeon. Dit jaar gaan we ook de 
LTW van Beute proberen en kijken of dit 
een verschil extra kan maken. Dit zijn ei-
genlijk de basisproducten die ik gebruik. 
Nogmaals, het zit niet in poedertjes of in 
het drinkwater. Wel ben ik van mening dat 
het wel net die paar % meer kan geven 
wat je bij wijze van spreken net die 1e 
Nationaal kan opleveren.

Trucjes?
Net voordat de duiven weer gekoppeld 
worden wordt het hok altijd weer gezel-
lig gemaakt. Hiervoor liggen er alleen 
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lavakorrels in het hok en staan de bakken 
op half bak ook bij thuiskomst. Vanaf het 
koppelen komt er weer erwten stro op 
de vloer en worden er overal hoekjes ge-
maakt. Dit om de duiven zoveel mogelijk 
te kunnen motiveren. Ze mogen in hun 
bak ook blijven maar als ze onder een 
plankje of in een klein bakje op de grond 
willen zitten is dit ook prima. 

Hoe zie jij het op medisch gebied?
Dit start eigenlijk aan het einde van de rui. 
Dan krijgen de duiven een paratyfus kuur 
voor 12 dagen. Rond februari / maart de 
verplichte enting voor Paramixo. Dan be-
gin maart wat voor de pokken. En begin 
april ontwormen en ontluizen. 2 a 3 keer 
per jaar wat voor de luchtwegen; vrijdag 
zaterdag, en zondag W.N. Red van de 
Weerd voor de koppen. En af een toe 
een geelpilletje de zondag voor inkorven. 
Verder wordt er preventief niks gegeven. 
Doordat ik wekelijks in het seizoen de 
duiven laat controleren kan ik heel gericht 
per ploeg handelen. De duiven worden 
hier nooit standaard ontsmet. 

Doe je aan verduisteren?
De oude worden hier eigenlijk donker 
gehouden tot een week voor het koppe-
len. Vanaf 4 weken voor de vlucht waar ze 
naar toe moeten wordt wel al bijgelicht. 
Dit wel met ongeveer dezelfde dagleng-
te. Dit is vooral om mocht er een paar 
donkere dagen tussen zitten de duiven dit 
niet merken omdat er dan toch licht op 
de hokken brand. 

Hoe is het hier gezien verliezen?
Qua verliezen met de oude is dit zeer 
beperkt tot nu toe. Tuurlijk verliezen we 
met regelmaat een duifje maar dit hoort 
er gewoon bij. Er kan van alles gebeuren 
als ze bijna 1000 km moeten vliegen. En 
uiteraard kan gewoon niet iedere duif het 
aan zo simpel is het.  

Wat kan je vertellen over je hok?
De basis van de hokken staan op het 
oosten. Alleen staat de voorkant van het 
vlieghok zelf dan weer op het zuiden. De 
hokken die er nu staan zijn eigenlijk oude 
volières. Toen ik dit hok zette waren deze 
allemaal bedoeld voor mijn parkieten. 
Zodoende is er in de afgelopen jaren 
flink wat verbouwd en versleuteld maar 
de indeling was als volgt voor afgelopen 
seizoen: 1 afdeling voor 6 koppels 1 bij 
2,40 meter, 1 afdeling voor 12 koppels 2 
bij 2,40 meter, 1 ren voor de duivinnen als 
ze op weduwschap worden ingevlogen 
0,8 bij 3 meter, 1 ren voor de voedster 
koppels 0,8 bij 3,00 meter en 1 ren voor 
de kwekers van 3,60 bij 1,60 meter.

Er zit geen glas in de hokken en heel het 
dak is van doorzichtig golfplaten dus 

deze zorgen voor genoeg zonlicht en 
warmte. Vorig jaar gebruikte ik nog de 
Embregts Theunis lava korrels welke mij 
zeer goed bevallen zijn. Helaas worden 
deze niet meer geproduceerd. Volgens 
mij is één van de belangrijkste dingen 
voor een duivenhok dat de duiven er het 
naar het zin hebben. Vind de duif het fijn 
op het hok, dan is het al een goed hok. 
De 1e Internationale asduif van verleden 
jaar zat gewoon in de jonge duiven ren 
van het jaar daarvoor. 

Waar denk jezelf je het succes aan te 
danken te hebben?
Een ijzeren wil om te winnen en niet snel 
tevreden te zijn. Een hoop zeggen tegen 
me dat ik al vrij hoog zit qua niveau. Hier 
ben ik het totaal nog niet mee eens. Ik 
heb een paar mooie seizoenen gehad, 
maar voor mezelf zit ik nog lang niet waar 
ik wil wezen en dat is de echte top van de 
Internationale fondvluchten. We hebben 
nog veel te verbeteren. Maar dat is iets 
waar ik alles voor wil gaan geven. En al 
gaat het wat minder dan hou ik zeker nog 
vast aan mijn systeem en zal ik niet alles 
plots gaan omgooien als het wat minder 
gaat.

Wat is je grootste blunder tot nu?
Duiven meegeven waarvan je denkt… 
och dat gaat vast wel. En nadat ze toch 
uiteindelijk niet goed genoeg hersteld 
bleken te zijn is een van de vaakst 
voorkomende blunders. Ook was het een 
paar jaar geleden op Agen dat ik daarop 
de B ploeg op mee had. Toch wou ik wat 
poulen ook al wist ik totaal niet hoe dat 
moest. Her en der wat kruisjes gezet. 
Bleek het dus achteraf € 200 te hebben 
gekost voor 6 duifjes waarvan ik wist dat 
het niet veel zou worden. Achteraf was 
het ook niet veel want ik had er maar 1 in 
de prijzen en veel te laat. 

En, wat is je grootste leermoment tot 
nu?
Blijven geloven in jezelf, in je eigen duiven 
en je eigen gedachtes erover. 

Wat zou je zelf nog kwijt willen?
Ik zou graag wat meer positiviteit willen in 
de duivensport en dan gaat het vooral in 
de clubs. Er is heel veel afgunst. En zo-
iets is voor de duivensport gewoon funest 
op het moment. We zijn met niet heel 
veel meer en we hebben mekaar gewoon 
nodig. Ik snap dat je niet met iedereen 
een pintje hoeft te drinken maar om nou 
zomaar iedereen zwart te gaan maken en 
dan doel ik vooral op social media vind 
ik echt verschrikkelijk. Mag je iemand 
niet prima, maar ga niet allerlei verhalen 
op bijvoorbeeld facebook zetten. Andere 
mensen of beginnende leden zien dit ook 
en haken hier sneller op af. Ook raad ik 

vooral de betere spelers aan om, mocht 
er nou een nieuw jeugdlid aankloppen, 
help deze dan aan gratis duiven. En dan 
niet zomaar uit de bakkenvullers. Nee, 
maar gewoon uit prestatie duiven. Hoe 
eerder zo iemand wat prijsjes pakt, des te 
leuker hij of zei dit vindt. 

Straks een nieuw begin
Voor Sander en zijn vriendin Tessa wacht 
er straks een mooi nieuw begin op hun 
nieuwe stekje. Hopenlijk zullen ze daar 
buiten de duiven hun draai lekker kunnen 
vinden. Zo snel als hij nu gekomen is, zo 
snel zal hij straks ook wel weer terugko-
men. Met de hulp achter zich van ook een 
man als Carlo Gyselbrecht zal er zeker 
weer het nodige goud naar Wemeldinge 
komen. En ook hier, net als bij de nodige 
andere verslagen die ik maak; gaat het 
niet om kwaliteit, maar draait het om top-
kwaliteit om de ware top te behalen. Deze 
topkwaliteit met een strak regime en een 
harde selectie en opleiding leiden tot de 
ware top. En met een man als Sander aan 
het stuur, gedreven als hij is, is één ding 
zeker, “Hij kwam, hij zag en overwon. Hij 
ging, hij gaat opnieuw, en …….”

Sander, bedankt voor je openheid in je 
eigen nuchtere kijk naar hoe jij in korte 
tijd het voor elkaar hebt weten te krijgen 
om de ware top te behalen. Je ben nu in 
korte tijd de tweede Zeeuw (Pieter Goe-
ree) die in slechts enkele jaren tijd, met 
de echte Zeeuwse nuchterheid en zonder 
woorden, maar met vele daden weet door 
te breken. Daarom dan ook, petje af en 
diep respect en veel succes op je/jullie 
nieuwe stek.

Johan Hamstra 

Ook voor feesten en partijen!
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C O L U M N G E R T - J A N  B E U T E

IN DEZE TIJD VAN HET JAAR

Veel duivenliefhebbers kiezen ervoor om preventieve antibioti-
cakuren toe te dienen om mogelijke infecties, waaronder paraty-
fus, te voorkomen. Al is voorkomen eigenlijk niet mogelijk. Door 
de kuur te geven aan al uw duiven is de eventuele aanwezige 
paratyfus op dat ogenblik van uw hok verdwenen. Daarna moet 
u zorgen dat het hok schoongehouden wordt om herbesmetting 
proberen te voorkomen.
 
Het preventief gebruik van antibiotica kan bepaalde voordelen 
hebben, zoals het elimineren van potentiële ziekteverwekkers en 
het verminderen van het risico op infecties. Dit kan vooral nuttig 
zijn in situaties waarin de gezondheid van de duiven wordt 
bedreigd door een hoog risico op infecties.
 
Echter, het routinematig en preventief gebruik van antibiotica 
is een onderwerp van zorg vanwege de mogelijke ontwikkeling 
van antibiotica-resistentie bij bacteriën. Het onjuiste gebruik van 
antibiotica kan leiden tot het ontstaan van resistente stammen 
van bacteriën, wat de behandeling van infecties bij zowel duiven 
als andere dieren en mensen bemoeilijkt. Dit klinkt wat extremer 
dan het is, maar we moeten er met zijn allen wel op letten het 
binnen de perken te houden. De antibiotica tegen paratyfus 
is in principe maar één keer per jaar (in de rui, dus de maand 
Oktober)
 
Als je ervoor kiest om antibiotica te gebruiken, is het belangrijk 
om dit te doen onder begeleiding van een dierenarts die de 
gezondheid van je duiven kan beoordelen, de juiste antibiotica-
keuze kan maken en het juiste doseringsschema kan vaststel-
len. In principe is de eerste keuze voor mij Parastop van Belgica 
de Weerd omdat deze geen enkele nadelige gevolgen heeft in 
de rui.
 
Kortom, antibioticakuren kunnen in sommige gevallen worden 
overwogen, maar moeten zorgvuldig worden overwogen en 
gepland om de gezondheid van de duiven te behouden zonder 
onnodig risico op antibioticaresistentie. Dus eenmalig aan alle 
duiven in de maand Oktober.
Het gebruik van antibiotica bij duiven, inclusief gespecialiseerde 
antibiotica tegen paratyfus (Salmonella-infectie), is een onder-
werp dat in de duivensport wordt besproken en kan complex 
zijn. Hier zijn enkele belangrijke punten om te overwegen:
 
1.   Paratyfus: Paratyfus is een ernstige bacteriële infectie die 

postduiven kan treffen. Het kan moeilijk te diagnosticeren 
zijn, en sommige duiven kunnen dragers zijn zonder zicht-
bare symptomen te vertonen. De behandeling van paratyfus 
vereist doorgaans het gebruik van antibiotica. Omdat het 
niet altijd gevonden wordt tijdens de controle, zetten de 
liefhebbers het in, ook al was er niets in de mest te vinden.

2.   Bezoek en spreek eens met een echte duivenarts: Het is 
altijd raadzaam om een dierenarts te raadplegen voordat 
je antibiotica gebruikt bij duiven. Een dierenarts kan de 
gezondheid van de duiven beoordelen, de juiste diagnose 
stellen en specifieke aanbevelingen doen voor behandeling 
indien nodig.

3.   Selectief gebruik: Het willekeurig toedienen van antibioti-
ca aan duiven zonder een duidelijke diagnose of behoefte 

wordt over het algemeen afgeraden. Onnodig gebruik van 
antibiotica kan leiden tot resistentie van bacteriën tegen 
deze medicijnen en kan de gezondheid van de duiven scha-
den. Over het algemeen afgeraden, maar de uitzondering is 
de kuur tegen paratyfus.

4.   Hygiëne: Het beheren van de verspreiding van infectieziek-
ten zoals paratyfus kan ook afhangen van de hygiënemaat-
regelen in duivenhokken.

 
In overleg met een dierenarts kun je bespreken of het nodig is 
om je duiven te behandelen tegen paratyfus of andere infecties. 
Het is essentieel om het gebruik van antibiotica te baseren op 
professioneel advies en alleen te gebruiken wanneer dat echt 
noodzakelijk is, om resistentie tegen antibiotica te voorkomen 
en de gezondheid van de duiven te beschermen. Dwz een kuur 
in oktober of november met bijvoorbeeld Parastop kunt u blind 
doen, maar voor verder gebruik van antibiotica altijd in samen-
spraak met uw duivenarts

Natuurlijke weerstand?
Natuurlijke weerstand tegen paratyfus bij duiven kan voorko-
men, maar het is niet universeel en kan variëren van duif tot 
duif. Het immuunsysteem van een duif speelt een cruciale rol 
bij de bestrijding van infecties, waaronder paratyfus. Hier zijn 
enkele factoren die van invloed kunnen zijn op de weerstand 
van duiven tegen paratyfus:
 
1.   Erfelijkheid: Sommige duiven kunnen genetisch vatbaarder 

zijn voor paratyfus dan andere. Dit kan te maken hebben 
met genetische variaties in hun immuunsysteem of andere 
genetische factoren.

2.   Leeftijd: Jonge duiven hebben vaak een zwakker immuun-
systeem dan volwassen duiven. Dit maakt ze vatbaarder 
voor infecties zoals paratyfus.

3.   Stress: Stress kan de weerstand van duiven tegen infecties 
verminderen. Duiven die worden blootgesteld aan stressvol-
le situaties, zoals transport of overbevolkte hokken, kunnen 
vatbaarder zijn voor paratyfus.

4.   Voeding en gezondheid: Duiven die een uitgebalanceerd 
dieet krijgen en in goede algemene gezondheid verkeren, 
hebben over het algemeen een sterker immuunsysteem en 
kunnen beter bestand zijn tegen infecties.

 
Het is belangrijk op te merken dat zelfs duiven met een natuur-
lijke weerstand tegen paratyfus nog steeds dragers kunnen zijn 
van de bacterie en de ziekte kunnen verspreiden naar andere 
duiven. Daarom is het van cruciaal belang om regelmatig con-
troles te laten uitvoeren en de hokken regelmatig goed schoon 
te maken eventueel met een brander om de verspreiding van 
paratyfus en andere infectieziekten te voorkomen. En dus de 
kuur met Parastop in de maand Oktober is toch aan te bevelen.
 
Er kwam een vraag binnen over slechte of rare pennen 
vooral in de achtervleugel.
Wij als duivenliefhebbers moeten aandacht besteden aan de 
gezondheid van onze duiven en regelmatig de veren c.q. pluim 
en andere aspecten van hun uiterlijk controleren. Wees niet 
bezorgd over nest-pennen ze komen ten eerste weinig voor en 



een duif heeft er niet echt last van (het is gelijk 
als een tand of kies in ons melkgebit wat niet 
vervangen wordt). Na enkele jaren door slijtage 
blijft er alleen een naaf over.
Bloed pennen zijn wel ernstig, het kan duiden 
op een ziekte maar meer nog op een te matige 
verzorging en voeding.

Scheve pennen(meest broek of achtervleugel 
pennen) kunnen geen kwaad en zien we juist 
vaker bij goede duiven. Trekken heeft geen zin 
aangezien hij gewoon scheef terugkomt.
De eerste beschreven NEST pennen moet u 
nooit trekken, er zit geen nieuwe veer onder en 
het blijft dus een gat (ruimte) in de vleugel of 
achtervleugel
 
De term "nest-pen" verwijst naar een situatie 
waarbij een veer bij duiven, meestal in de ach-
tervleugel, niet wordt vervangen zoals normaal 
gesproken het geval is. Dit is een interessant 
fenomeen dat soms voorkomt bij postduiven 
en sierduiven, en het kan meerdere oorzaken 
hebben:
 
1.   Foutieve groei: Bij sommige duiven kan 

er een fout optreden tijdens de groei van 
de veer. Dit kan leiden tot een abnormale 
structuur van de veer, waardoor deze niet 
correct wordt vervangen. Dit is in principe 
niet echt een nest-pen maar wordt vaker 
een werk-pen, kwade pen of scheve pen 
genoemd (bijna altijd voorkomend in de 
achter vleugel bij beter presterende duiven)

2.   Trauma of beschadiging: Soms kan een 
veer beschadigd raken door letsel of 
trauma. In dergelijke gevallen kan de veer 
mogelijk niet correct uitvallen en vervangen 
worden. Ook deze vorm is niet wat we een 
nest-pen noemen, onder andere een bloed 
pen of afgebroken pen valt hier onder.

3.   Genetica: Er wordt aangenomen dat 
genetische factoren ook een rol spelen bij 
het fenomeen van nest-pennen. Sommige 
stammen of bloedlijnen lijken vatbaarder te 
zijn voor dit verschijnsel dan andere. Het 
kan vererven.

4.   Onvolgroeide veerfollikel: Een andere mo-
gelijkheid is dat de follikel waaruit de veer 
groeit, niet correct functioneert. Hierdoor 
kan de veer niet goed groeien en wordt 
deze niet vervangen.

 
Het is belangrijk op te merken dat nestpennen 
geen ernstig gezondheidsprobleem zijn voor 
de duif. De meeste duiven kunnen normaal 
blijven vliegen en functioneren, zelfs met een 
nest-pen. Het kan echter van invloed zijn op 
hun prestaties in de duivensport omdat na 
enkele jaren de nest-pen slijtage laat zien wat 
de draagkracht c.q. aerodynamica iets zou 
kunnen verminderen  
 
One Eye cold en het “Slaapvirus”
One Eye Cold, ook bekend als "het ee-
noogsyndroom" of "coryza," is een veelvoor-
komende aandoening bij jonge duiven. Het 
wordt volgens deskundigen veroorzaakt door 
een bacteriële infectie, vaak door de bacterie 
Haemophilus paragallinarum. Deze infectie 

treft voornamelijk de bovenste luchtwegen en 
de ogen van duiven.
De symptomen van One Eye Cold zijn onder 
andere zwelling en roodheid van het ooglid, 
soms gepaard met afscheiding van vocht of 
pus. In ernstige gevallen kan het ooglid zo 
gezwollen raken dat het oog tijdelijk dicht 
gaat. De duif kan ook lusteloos zijn, vermin-
derde eetlust hebben en een slechte algemene 
conditie vertonen.

De verspreiding van de bacterie kan plaats-
vinden door direct contact tussen duiven, 
bijvoorbeeld via niezen, hoesten, of deeltjes 
uit oogafscheiding. Ook kan de bacterie zich 
verspreiden via besmet voedsel, water of om-
gevingsmaterialen die in contact zijn gekomen 
met geïnfecteerde duiven. In de meeste geval-
len gaat het via de container en is het niet te 
voorkomen. Andere deskundigen zeggen dat 
het een virus is, wat in de containers tijdens de 
vluchten rondgaat

Om One Eye Cold proberen te voorkomen en 
behandelen, kunnen de volgende maatregelen 
worden genomen:

1.  Hygiëne: Zorg voor een schone en hygië-
nische omgeving voor de duiven, inclusief 
regelmatige reiniging van hokken, voeder-
bakken en drinkbakken.

2.  Isolatie: Isoleer geïnfecteerde duiven om 
verdere verspreiding van de bacterie te 
voorkomen. Houd zieke duiven gescheiden 
van gezonde duiven.

3.  Medische behandeling: Raadpleeg een 
dierenarts voor een juiste diagnose en 
behandeling. De dierenarts kan antibiotica 
(twee dagen bijvoorbeeld Belga-Tai met 
Orni Speciaal, beide van Belgica de Weerd) 
voorschrijven om de bacteriële infectie te 
bestrijden. Maar meestal is het gebruik 
van een goede oogdruppel voldoende 
(bijvoorbeeld Beute Oog en Neusdruppel), 
ze herstellen dan snel en kunnen meestal 
binnen een week weer mee. Een speciaal 
in ontwikkeling zijnde rooktablet geeft zeer 
goede resultaten.

4.  Goede voeding en water: Zorg voor goede 
voeding, en drinkwater met natuurproduct 
zoals bijvoorbeeld LTW voor de duiven om 
hun algehele gezondheid te bevorderen en 
hun immuunsysteem te versterken.

5.  Meestal breekt het one eye virus uit een 
week na een geweldige uitslag

6.  Het zogenaamde slaapvirus lijkt op one 
eye cold, al is het echt meer een hangend 
ooglid, in het hok ziet u er eigenlijk niets 
aan, maar in de hand genomen en dan 
waarschijnlijk een trigger door uw warme 
handen ziet u na enkele minuten een oog 
dicht zakken, een echt slaperig gezicht. 
Het is onschuldig en verdwijnt na enkele 
weken weer van uw hok.

 
In een volgende column gaan we in op vragen 
die u mij stuurt of stuurde 

Gert Jan Beute 
beute_zn@hotmail.com
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NAAM WOONPLAATS PUNTEN

NAAM WOONPLAATS PUNTEN

NAAM WOONPLAATS RINGNR PUNTEN

EIJERKAMP LOTTE BRUMMEN 3712.543

W.J. VRIENS OSSENDRECHT 3449.839

E. TER AVEST HENGEVELDE 3446.963

HOEKSTRA / MENDES DA TERNAARD 3375.718

JARCO DE JONG AMEIDE 3342.503

COMBINATIE LIN RIJNSATERWOUDE 6638.450

EIJERKAMP LOTTE BRUMMEN 6185.500

P. GROENEVELD HONSELERSDIJK 5925.400

H.W. HELMERICHS BRUAL 5873.000

COMB. ZWIEKO WAGENINGEN 5835.600

W.A. DE BRUIJN REEUWIJK 23-9314672 6823.400

COMBINATIE LIN RIJNSATERWOUDE 23-9337836 6784.200

E. TIMMERMAN WAPENVELD 23-9081637 6771.200

J.E.D. KARSTEN WIERDEN 23-9054117 6709.200

COMBINATIE EBBEN BOVEN-LEEUWEN 23-9147633 6681.900
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NAAM WOONPLAATS PUNTEN

NAAM WOONPLAATS PUNTEN

G. EN H. CALIS BUSSUM 12193.654

PETER VAN GELDER ROTTERDAM 11861.254

A. VAN LOON HALSTEREN 11647.448

J. SCHUTTE & ZN AMSTERDAM 11324.493

FALCKENBORG-NIJHOF BELTRUM 11314.185

EIJERKAMP LOTTE BRUMMEN 11269.609

H. LA GROUW SR. PUTTEN 11254.973

G. LINDELAUF & ZN VIJLEN 11238.339

TEAM HOOYMANS NL WIJK EN AALBURG 11222.705

G.E. DOPPENBERG NIJKERK 11200.441

G. EN H. CALIS BUSSUM 19200.750

GEBR. A & B LEIDEMAN COLLENDOORN 19013.050

EIJERKAMP LOTTE BRUMMEN 18588.900

FALCKENBORG-NIJHOF BELTRUM 18395.400

TEAM HOOYMANS NL WIJK EN AALBURG 18392.650

G.E. DOPPENBERG NIJKERK 17958.850

J.E.D. KARSTEN WIERDEN 17847.100

COMBINATIE EBBEN BOVEN-LEEUWEN 17770.150

J. SCHUTTE & ZN AMSTERDAM 17727.400

W.B. DE KRUIJF WOERDEN 17678.650
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NAAM WOONPLAATS RINGNR PUNTEN

EMBREGTS-THEUNIS HOEVEN 22-2226370 13309.700

C. CATS VLEUTEN 22-8314936 12541.000

TEAM VD PASCH GRUBBENVORST 22-8594419 12369.400

H. LA GROUW SR. PUTTEN 21-1070450 12353.800

DE JONG & V.D. VEER ZUIDHORN 22-8083114 12228.000

COMB. JURJENS HOLTEN 21-1601538 12006.300

PETER VAN GELDER ROTTERDAM 20-1449909 11946.700

FAM. AMECHTAL ALMERE 22-8323424 11893.500

A.J. SCHERPENISSE SINT-MAARTENSDIJK 21-1247267 11880.400

G. EN H. CALIS BUSSUM 21-1058365 11818.000
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De duivensport morgen en verder

Van harte 
gefeliciteerd

Lieve schat zie hier mijn cadeau

Een hagel nieuwe- zeer krachtige 

stofzuigfer!

een cadeau voor jezelf 

zal je bedoelen...

De rui-periode is 

zeker weer begonnen ?!



 28

Was vorig jaar Pieter Pander van P.V. “De 
Blauwband” uit Balk de sterkste, dit jaar 
is het Fetze Walda van dezelfde vereni-
ging die bij de prijsuitreiking aankomende 
winter de hoogste trede van het erepodi-
um gaat beklimmen. Voorwaar een prima 
prestatie die de nodige aandacht verdient 
en daarom een rit gemaakt naar het mooie 
dorp Balk.

Balk
Het dorp Balk behoort sinds 2014 tot de 
Gemeente “De Fryske Marren”. Tussen 
Balk en Stavoren bevindt zich een van de 
mooiste gebieden van Nederland, namelijk 
Gaasterland. Dit gebied met zijn oeroude 
bossen en licht glooiend landschap is ze-

ker de moeite waard om eens een bezoek 
te brengen. Balk is omstreeks het jaar 
1300 ontstaan toen zich aan beide kanten 
van de rivier De Luts mensen gingen ves-
tigen. Om van de ene kant naar de andere 
kant van de rivier te komen kon men over 
een simpele balk oversteken en zo is de 
naam van het tegenwoordig ruim vier-
duizend inwoners tellend dorp ontstaan. 
Door de boter- en zuivelindustrie heeft 
Balk een bloeiende periode gekend wat 
nu nog te zien is aan enkele historische 
bruggen en diverse monumentale panden. 
Doordat er verschillende geloofsgemeen-
schappen ontstonden is Balk rijk aan drie 
prachtige kerkgebouwen die, naast de 
bruggen en panden, nog altijd zeer be-
palend zijn voor het dorpsaanzicht. Door 
de centrale ligging bij een aantal Friese 
meren is het in de zomerperiode druk met 
watersporters. In dezelfde periode is het 
ook druk met duivenmelkers. Van verre 
weet men het Nationaal Inkorf Centrum 
van P.V. “De Blauwband” te vinden waar 
kan worden ingekorfd van de Vitesse tot en 
met de overnachtvluchten.

Fetse en Jitske
In een nieuwbouwwijk woont de zeven-
enveertig jarige Fetze Walda samen met 
vrouw Jitske en hun dertienjarige zoon 
Sjoerd. Op zesjarige leeftijd kreeg Fetze 
de eerste duiven. Vader Sjoerd was in 
Joure al een verdienstelijk “melker” en 
maakte voor Fetze een klein hokje waar 
de kiem werd gelegd voor zijn duiven car-
rière. Toen het gezin Walda een boerderij 
kocht in Oudega, toen nog Gaasterlân 
Sleat maar nu Oudega FM geheten, werd 
de duivensport daar voortgezet. Fetze 
was toen 12 jaar en kreeg al redelijk snel 
de zorg over beider duivenbestand omdat 
Senior het naast zijn baan als leraar druk 
kreeg met een andere hobby, het houden 
van schapen en enkele pony's. 

Fetze geeft aan dat de echte start van zijn 
hedendaagse carrière is begonnen in 2015 
in Oosterzee.
Hij kreeg toen een ronde jongen van het 
hok van vader. Inmiddels had Fetze ook 
een vriendschap opgebouwd met Sjaak 
Buwalda uit Nijemirdum. De professionele 
benadering van Sjaak probeerde Fetze 
ook toe te passen op zijn eigen duiven en 
al snel kwamen er ook duiven van Sjaak 
op de hokken in Oosterzee om deze uit te 
testen. De mooie resultaten kwamen daar 
in Oosterzee dan ook al snel.

In 2018 moest een nieuwe start worden 
gemaakt vanwege de verhuizing naar zijn 
huidige stee. Er werd een mooi en soli-
de duivenhok in de fraaie tuin geplaatst 
bestaande uit geïsoleerde sandwichpane-
len. Het hok is afgedekt met geglazuurde 
dakpannen en in de nok is 6-7 centimeter 
ruimte gehouden voor de afvoer van de 
lucht. Er zit geen plafond in het hok. Om 
de verluchting optimaal te laten verlopen 
was toch wel enig zoekwerk nodig vandaar 
dat niet elk hok precies dezelfde voorzie-
ning in de voorkant heeft. Het hok bestaat 
uit vier afdelingen voor de duiven. Een 
afdeling voor de kwekers, eentje voor we-
duwduivinnen, daarnaast de afdeling voor 
de doffers en een afdeling voor de jonge 
duiven die door middel van een portaal 
gescheiden is van de weduwnaars.
Dat er op het hok kan worden gepresteerd
bleek al in het seizoen 2021 toen het 
kampioenschap generaal onaangewezen 
in CCG “De Kuststrook” werd behaald. In 
hetzelfde jaar werd ook de titel 1e onaan-
gewezen jonge duiven van de Afdeling 
naar Balk gehaald.

Aanpak
Zodra het vliegseizoen is afgelopen blijven 
de duiven vastzitten in verband met de 
roofvogels. De duiven blijven dan vast 
tot de jongen van de eerste ronde zijn 
gespeend.  

WAAROM MOEILIJK, ALS HET MAKKELIJK KAN

Generaal Kampioen Kort 2023 van de 
Afdeling Friesland.
Na de vierde vlucht van de jonge duiven 
kon men bij de Afdeling Friesland '96 
de eerste kampioenen bekend maken. 
Het Generaal Kampioenschap Kort 2023 
wordt berekend over zes van de zeven 
Vitesse vluchten, vijf van de zes vluch-
ten van de Midfond en drie van de eerste 
vier vluchten voor de jonge duiven.
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Dit jaar werd het seizoen half januari 
aangevangen met de kweek. Vliegers en 
kwekers worden gelijktijdig gekoppeld en 
de eieren van de eerste ronde van de kwe-
kers worden onder de vliegers gelegd. De 
vliegers brengen één ronde jongen groot 
en zitten daarna gescheiden.
Voordat het seizoen aanvangt worden 
de duivinnen een paar keer weggebracht 
maar er wordt geen verre afstanden mee 
gereden. De doffers worden helemaal niet 
weggebracht. Die mogen kalm aan begin-
nen omdat de ervaring op hok Walda leert 
dat die pas later in het seizoen de smaak 
te pakken krijgen. De duivinnen staan van-
af de start van het seizoen hun “mannetje”.

Programmaspel
De nadruk ligt hier op het kortere werk, 
Vitesse, Midfond, jonge duiven en natour. 
Op de eendaagse Fondvluchten wordt wel 
ingemand maar het duivenbestand is te 
klein om ook hier met de echte top mee 
te doen. Fetze houdt van een rustige en 
een mooi gebouwde duif met veel pig-
ment in de ogen. De duiven die de hokken 
bevolken komen hoofdzakelijk van het 
oude soort van Henri van der Linde uit 
Sint Jansklooster, Wim en Jolanda Koelma 
Joure via verkopingen en van Hennie la 
Grouw uit Amsterdam. Hij is tevens altijd 
op zoek naar betere duiven maar die 
moeten dan wel uit ouders komen met 
een goede pedigree. Hij koopt niet lukraak 
duiven die worden aangeboden op de 
diverse veilingsites. Een strenge selectie 
ontbreekt hier niet en er worden wat extra 
jonge duiven gekweekt om streng te kun-
nen selecteren op vooral gezondheid. Op 
die manier blijven er nog voldoende over 
voor de wedvluchten. Mocht een jonge 
duif niet zelf gezond blijven of niet bij de 
standaard van de baas passen dan is het 
einde verhaal. Op die manier zit er al een 
prima stam duiven zonder echte uitblinkers 
of achterblijvers.

Dan toch nog wel eentje gevonden
Alhoewel Fetze wel aangeeft dat vooral 
de duivin “21-961” het in zich heeft om 
regelmatig met enkele minuten voor-
sprong op de concurrentie het automati-
sche constateersysteem te doen piepen. 
Deze duivin is van vaderskant eentje van 

Henri van der Linde en van moederskant 
van Hennie la Grouw. Ook de nestmaat, 
de “21-962”, weet dit kunstje op gezette 
tijden uit te halen.

Medisch
Gezien het feit dat de jonge duiven al 
streng worden geselecteerd op gezond-
heid hoeven er bij de oude duiven prak-
tisch geen medicijnen te worden gegeven. 
Mocht er worden getwijfeld dan gaat vader 
Sjoerd Walda op bezoek bij dierenartsprak-
tijk Göbel van der Sluis, voorheen Kocken-
gen maar tegenwoordig in Noorden (Z-H). 
Hij maakt dan tevens van de gelegenheid 
gebruik om familie in Noord-Holland te 
bezoeken waardoor het mes aan twee 
kanten snijdt. Mocht er niets aan de duiven 
mankeren dan wordt er ook niets gegeven 
en is het wachten op de vorm die dan 
klaarblijkelijk nog niet aanwezig is. Fetze 
geeft aan dat hij voor het seizoen een plan 
maakt en daar wordt tijdens het seizoen 
niet van afgeweken. Ook niet als het even 
iets minder gaat. Het ultieme doel is om 
duiven te kweken die goed vliegen en 
daarna ook nog via de kweek, kampioenen 
voortbrengen. Maar waarschijnlijk droomt 
elke duivenmelker daarvan.

Spel
De duiven worden gespeeld op dubbel 
weduwschap en worden voor het inkorven 
niet getoond. Als trainer van een jeugd-
ploeg van voetbalvereniging Balk, de 
ploeg waar zoonlief Sjoerd als speler ook 
deel van uit maakt, staat hij vroeg op de 
vrijdagavond op het trainingsveld. Na de 
training is het snel naar huis en de duiven 
pakken. Tijd om ze te tonen of van tevoren 
de nestschotels te draaien is er dan niet. 
Maar dit hoeft dus geen beletsel te zijn om 
goede prestaties te kunnen neerzetten. 
De oude duiven worden als toetje nog op 
de natour gespeeld. Dan wordt het nest-
spel toegepast. 

Voerwijze
Er wordt altijd volle bak gegeven. Voor-
heen werd er nog wel eens opgevoerd 
met verschillende soorten voer naarmate 
het weekend naderde maar op bezoek bij 
diverse liefhebbers bleek dat het op de 
eenvoudige manier van volle bak voeren 

ook kan. Het voer wat de duiven krijgen is 
de Championsmix van Embregst-Theunis. 
Naar de eendaagse Fondvluchten toe 
wordt er de tweede helft van de week wel 
wat vetrijker gevoerd door de Premium Po-
wer Dynamik nummer 184 van Vanrobaeys 
toe te voegen. Ook van de supplementen 
wordt weinig werk gemaakt. De duiven 
krijgen grit en het mineralenmengsel van 
Embregts-Theunis en, als het verkrijgbaar 
is, zeewiergrit. De oude duiven worden niet 
verduisterd en/of bijgelicht dit in tegenstel-
ling tot de jongen.

Jongen
Zodra de jongen zijn gespeend en op 
eigen wieken gaan mogen ze ook naar 
buiten. Wanneer Fetze 's morgens naar 
zijn werk gaat komt het hok van de jonge 
duiven open en het blijft ook de gehele dag 
open tot de baas weer thuis komt. Fetze 
is werkzaam bij het Wetterskip Fryslân als 
teamleider bij de waterzuiveringen. Zijn 
werkgebied bestrijkt de Noordelijke helft 
van Friesland inclusief de Friese waddenei-
landen. Omdat de jongen de gehele dag los 
zijn hebben ze uiteraard volop de gelegen-
heid de omgeving te verkennen. Het gevaar 
van de roofvogel ligt dan uiteraard wel op 
de loer maar dat blijkt tot nu toe niet het 
grootste gevaar. Een groter gevaar bleken 
de zonnepanelen. Toen er op het dak van 
de woning zonnepanelen waren geplaatst 
gingen er een paar jongen verloren. Wat 
bleek. Omdat de jongen veel op het dak 
vertoefden was het natuurlijk ook een sport 
om op de bovenkant van de zonnepanelen 
heen en weer te paraderen. Wanneer er 
dan gestoeid werd gebeurde het wel dat er 
een jong van de rand viel en tussen de pa-
nelen en de dakpannen terechtkwam. Door 
de krappe ruimte achter de panelen en de 
gladde geglazuurde dakpannen was het 
dan onmogelijk om op eigen kracht weer 
omhoog te komen. Toen dit werd waarge-
nomen werden er uiteraard maatregelen 
genomen om dit probleem op te lossen.

Van het opleren van de jonge duiven wordt
niet veel werk gemaakt mede door de 
drukke werkzaamheden en de nodige 
tijd die uiteraard ook aan het gezin moet 
worden besteed. Omdat er maar één hok 
voor de jongen beschikbaar is worden de 

Ventilatie voorzijde hok weduwnaars Ventilatie voorzijde hok duivinnen
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jongen op het nest gespeeld. De achterkant 
van een oude verzendmand is in het hok 
aangebracht om de jongen alvast te leren 
hoe ze kunnen drinken wanneer ze op reis 

gaan. De jongen worden verduisterd en 
naderhand bijgelicht. Ook hier geen moeilijk 
voermethoden maar is het motto waarom 
moeilijk als het makkelijk kan. Al met al kan 
men de conclusie trekken dat de hokken 
worden bevolkt door een allround ploeg 
duiven zonder echte uitblinkers, op de twee 
eerder genoemde duiven na.

Vakantie
Toen ik een bezoek bracht aan de Generaal 
Kampioen Kort was het gezin net terug van 

vakantie. Tijdens de vakantie werden de 
duiven verzorgd door vader en een oom. 
En dat tot volle tevredenheid. Zoals eerder 
aangehaald heeft vader ook duiven. Vorig 
jaar beleefde senior een drama op zijn hok 
want een steenmarter had flink huisge-
houden in de afdeling van de duivinnen. 
Een geluk bij een ongeluk is dan dat er 
late jongen van Balk naar Oudega kunnen 
worden gebracht.

Otto Adema
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Ventilatie in de nok

Resultaten
Hieronder enkele uitslagen behaald in 2023 in CCG De Kuststrook..
Vitesse:
Weert  5e van 2917 duiven, 31 mee en 27 prijs.
Heusden Zolder 8e van 3195 duiven, 32 mee en 22 prijs.
Heusden Zolder 3e van 1438 duiven, 19 mee en 11 prijs.

Mid-Fond:
Étrœungt 9e van 2499 duiven, 28 mee en 22 prijs.
Arlon 9e van 2036 duiven, 20 mee en 16 prijs.
Arlon 1e van 1596 duiven, 19 mee en 14 prijs.
Châlons en Champagne 9e van 942 duiven, 10 duiven mee en 7 prijs.  

Jonge duiven:
Boxmeer 6e van 1952 duiven, 45 mee en 24 prijs.
Weert 8e van 2001 duiven, 45 mee en 20 prijs.
Marche 2e van 1500 duiven, 40 mee en 18 prijs.
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SCHEMA SUPPLEMENTEN RUIPERIODE

Dit weekend staan met Perpignan en Argenton al weer 

de afsluiters van het oude duiven seizoen op het 

programma. 

Bij kweekduiven, die al gescheiden zitten en oude 

duiven, die niet meer op de natoer gespeeld worden, zal 

dan ook al snel de grote rui intreden. 

We adviseren om de mest van uw duiven na afloop van 

het seizoen te laten controleren op de aanwezigheid van 

wormen, coccidiose en paratyfus, zodat er in geval van 

problemen tijdig kan worden opgetreden en niets een 

voorspoedige rui in de weg staat. 

Sedochol Plus

Geef uw duiven gedurende de ruiperiode 2 à 3 maal per 

week 20 ml Sedochol Plus per kilo voer of per 2 liter 

water. Sedochol Plus bevat het zwavelhoudende 

aminozuur methionine, dat een belangrijke rol speelt bij 

de opbouw van de veren, en choline, dat de leverfunctie 

ondersteunt.

Belgarlic & Vitamine E

Bevochtig 2 maal per week het voer met Belgarlic 

knoflookolie met toegevoegde Vitamine E, 15 ml per kilo 

voer. Meng het voer daarna afwisselend met Belga Super 

Fit en Belga Recharge, ter ondersteuning van de conditie  

en de opbouw van een glanzend en zijdezacht verenpak. 

Hieraan mag steeds ook BelgaBac worden toegevoegd, 

ter ondersteuning van de darmgezondheid.
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